
 

Zapraszam na XIV Sesję Rady Gminy Gostynin, która odbędzie się w dniu 25 listopada 

2019r. o godz. 09.00 w sali posiedzeń Urzędu Gminy Gostynin. 

 

Porządek obrad: 

• Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

- wnioski do porządku obrad. 

• Interpelacje i zapytania radnych. 

• Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady Gminy 

Gostynin. 

• Podjęcie uchwały w sprawie: programu współpracy Gminy Gostynin z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2020. 

• Podjęcie uchwały w sprawie: ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 

w mieszkaniach chronionych i ośrodkach wsparcia udzielających schronienia osobom tego 

pozbawionym, w tym osobom bezdomnym. 

• Podjęcie uchwały w sprawie: zasad zwrotu wydatków za usługi, pomoc rzeczową, posiłki, 

zasiłki za ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłki okresowe i zasiłki celowe, przyznawane pod 

warunkiem zwrotu, będące w zakresie zadań własnych gminy. 

• Podjęcie uchwały w sprawie: obniżenia średniej ceny skupu żyta, będącej podstawą do 

ustalenia podatku rolnego na rok  podatkowy 2020. 

• Podjęcie uchwały w sprawie: określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 

2020 obowiązujących na terenie Gminy Gostynin. 

• Podjęcie uchwały w sprawie: określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na 2020 rok oraz zwolnień od tego podatku. 

• Informacja w sprawie: średniej ceny sprzedaży drewna dla celów wymiaru podatku leśnego. 

• Podjęcie uchwały w sprawie: dopłaty do ceny 1 m3 odprowadzanych ścieków. 

• Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na 2019 rok. 

• Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Gostynin. 



• Podjęcie uchwały w sprawie: szczegółowego sposobu i zakres świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właściciela nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów w zamian za uiszczenie przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na terenie Gminy Gostynin. 

• Podjęcie uchwały w sprawie: postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od 

właściciela nieruchomości na których zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne 

na terenie Gminy Gostynin. 

• Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji. 

• Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 

• Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

• Sprawy różne i wolne wnioski. 

• Zakończenie obrad Sesji. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Protokół 

z obrad XIV Sesji Rady Gminy Gostynin 

z dnia 25 listopada 2019 r. 

 

 

Stan Rady Gminy     -  15 radnych 

Obecnych                 -  14 radnych 

Lista obecności radnych w załączeniu. 

Zaproszeni goście wg listy obecności. 

 

W sesji udział wzięli: 

• Wójt Gminy – Edmund Zieliński 

• Zastępca Wójta – Paweł Goliszek 

• Sekretarz Gminy – Marzena Bulińska 

• Prawnik – Konrad Wypych 

• Prezes ZK – Paweł Czarnecki 

• Kierownik Ref. RG – Eliza Starczewska 

• Kierownik Ref. G – Monika Tyrajska 

• Kierownik GOPS – Magdalena Dołęga 

• Kierownik Gospodarki Odpadami – Sylwia Wasilewska 

 

Do punktu 1-go. 

Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcie sesji o godz. 09.05 dokonał Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski 

powitał Wójta Gminy, Wice Wójta, Sekretarza Gminy, Państwa Radnych, pracowników Gminy, 

Państwa sołtysów i zaproszonych gości. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski: mam wniosek do porządku obrad, 

chciałbym złożyć rezygnację z funkcji Przewodniczącego Rady Gminy Gostynin. 

Panie Mecenasie jak prawnie mam to zrobić? 

Prawnik Konrad Wypych: czy wniosek został złożony na piśmie: 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski: tak, został złożony do Biura Rady. 

Prawnik Konrad Wypych: ja bym zaproponował, jeśli jest taka Pana wola przedstawić ją tutaj 

Radzie i zaproponować wprowadzenia punktu do porządku obrad przyjęcie, ponieważ 

rezygnacje przyjmuje rada, więc powinno być to w formie głosowania i ewentualnie w dniu 

dzisiejszym jeśli rezygnacja zostanie przyjęta można przeprowadzić wybory 

Przewodniczącego, co również trzeba byłoby wprowadzić do porządku obrad. 



Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski: to znaczy mam teraz odczytać 

rezygnację i wtedy wprowadzimy punkt 1a 

Prawnik Konrad Wypych: 1a,najlepiej na samym początku wprowadzić przyjęcie rezygnacji. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski: rezygnacja z funkcji przewodniczącego 

Rady Gminy Gostynin; 

Podjęta przeze mnie decyzja została poprzedzona dokładną analizą pracy rady i tego co dzieje 

się wokół mojej osoby, jako szefa Rady. Od pewnego czasu wobec mnie jako 

przewodniczącego rady Gminy wysuwane są zastrzeżenia, uwagi, sugestie, że jeżeli nie będę 

współpracował z Zastępcą Wójta i nie będę myślał o sobie tylko i innych Radnych będę 

odwołany z funkcji przewodniczącego. Pojawiają się także inne insynuacje w stosunku do mnie 

jako przewodniczącego Rady. Odczuwam to jako formę wywarcia na mnie określonego 

zachowania. Jest to nieuprawniona forma nacisku na radnego. W celu współpracy niezgodnej 

w moim odczuciu i własną wiedzą. Jednocześnie nie widzę możliwości współpracy pomiędzy 

niektórymi Radnymi i z Zastępcą Wójta oraz organem wykonawczym czyli Panem Wójtem. 

Nigdy nie traktowałem swojej funkcji jako coś co mi się  należy i musi trwać przez całą 

kadencję. Jednocześnie co jest dla mnie trudne i niezrozumiałe to podstawa mojego 

najbliższego współpracownika którym jest Wice Przewodnicząca Rady, którą darzyłem wielkim 

zaufaniem i szacunkiem. Niestety od pewnego czasu straciłem z moją zastępczynią pozytywny 

kontakt z bieżącą działalnością Rady Gminy Gostynin. Wyżej przedstawione przeze mnie 

sugestie skłaniają mnie do rezygnacji z funkcji przewodniczącego Rady Gminy. 

Chciałbym żeby wprowadzić punkt 1a. 

Wniosek o przyjęcie nowego punktu do obrad Rady Gminy Gostynin – rezygnacja 

Przewodniczącego Rady Gminy. 

- głosowanie: 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski: kto jest za przyjęciem nowego punktu? 

Komisja pozytywnie zaopiniowała nowy punkt. Radni uwag nie wnieśli. 

Radnych obecnych w głosowaniu było – 14 

Uchwała została przyjęta –14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski: Panie Mecenasie przegłosujemy 

uchwałę, tak? 

Prawnik Konrad Wypych: nie, jesteśmy jeszcze na etapie porządku obrad, jak w dniu 

dzisiejszym Rada będzie procedować w wyborach nowego przewodniczącego, to trzeba też 

do porządku obrad wprowadzić, Pan Wójt może wprowadzić. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: w związku zaistniałą sytuacją proponuję przyjąć do porządku 

obrad cała procedurę wyborów Przewodniczącego Rady Gminy Gostynin w następujących 

punktach: zgłaszanie kandydatów, podjęcia uchwały w sprawie głosowania w wyborach 



Przewodniczącego Rady Gminy Gostynin, wybór komisji skrutacyjnej, przeprowadzenie 

głosowania tajnego, stwierdzenie wyników głosowania i dopiero podjęcie uchwały w sprawie 

wyboru przewodniczącego Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski: drodzy państwo przyjmijmy zmianę. do 

porządku obrad. 

- głosowanie: 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski: kto jest za przyjęciem porządkiem 

obrad? 

Komisja pozytywnie zaopiniowała porządek obrad. Radni uwag nie wnieśli. 

Radnych obecnych w głosowaniu było – 14 

Uchwała została przyjęta –14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado mamy jeszcze kolejne 

propozycje do zaproponowanego porządku obrad dzisiejszej sesji, a mianowicie; 

punkt 6. Podjęcie uchwały w sprawie: zasad zwrotu wydatków za usługi, pomoc rzeczową, 

posiłki, zasiłki za ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłki okresowe i zasiłki celowe, 

przyznawane pod warunkiem zwrotu, będące w zakresie zadań własnych gminy proponuje 

zdjąć z porządku obrad ten projekt uchwały, we właściwej formie zaproponujemy na następnej 

sesji. Poza tym w punkcie 12a chciałbym wprowadzić dodatkowo podjęcie uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej, a mianowicie zmiany uchwały z dnia 17 grudnia 

2018 roku czyli sesji Rady Gminy w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej i 

kolejna trzecia zmiana; zdjęcie z porządku obrad dzisiejszej sesji uchwały w sprawie: 

Postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od właściciela nieruchomości na których 

nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne na terenie Gminy Gostynin – 

proponujemy zdjąć z porządku obrad, są to te trzy zmiany. 

Radna Ewa Michalska: czemu zdejmujemy ten punkt  15? 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: dlatego, że w regulaminie będzie zapis przy ustaleniu 

zasad odbioru, nie obejmujemy mieszkańców nieruchomości nie zamieszkałych w tym 

systemie od 1 stycznia 2020 roku, obejmujemy tylko nieruchomości zamieszkałe i stąd 

niepotrzebna jest ta uchwała. 

Zastępca Wójta Paweł Goliszek wyszedł z Sali. 

Radna Ewa Michalska: a nie zamieszkałych będzie później oddzielnie? 

Wójt Gminy  Gostynin Edmund Zieliński: na razie nie obejmujemy, a jeżeli w trakcie PSZOK-u 

dojdziemy  do przekonania, Szanowni Państwo dojdziecie, czy ja dojdę to Wam zaproponuje, 

żeby wprowadzić to w regulaminie zapis taki już będzie, wtedy będziemy musieli zmienić 

zasady odbioru odpadów komunalnych. 

Radna Ewa Michalska: czy od nowego roku? 



Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: od nowego roku, od 1 stycznia właściciele 

nieruchomości nie zamieszkałych mogą sobie na własną rękę szukać operatora odbierającego 

odpady komunalne, oczywiście takiego który jest w rejestrze działalności regulowanej 

prowadzonej przez Urząd Gminy. To uwalnia im jak gdyby stawki, nie narzucimy właścicielom 

nieruchomości stawek, po prostu jakie sobie wynegocjują w trakcie z podmiotami 

odbierającymi takie będą mieć. 

Radna Ewa Michalska: dziękuję bardzo. 

Zastępca Wójta Paweł Goliszek wrócił na salę. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski: pierwsze głosowanie dotyczy usunięcia 

punku 6 i punktu 15 

- głosowanie: 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski: kto jest za usunięciem punktu 6 i punktu 

15? 

Komisja pozytywnie zaopiniowała usuniecie punktu 6 i 15. Radni uwag nie wnieśli. 

Radnych obecnych w głosowaniu było – 14 

Uchwała została przyjęta –14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski: teraz o dodanie punktu 2a 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: brzmi projekt uchwały zmieniającą uchwałę nr 22/III/2018 Rady 

Gminy Gostynin z dnia 17 grudnia 2018 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Gostynin. 

- głosowanie: 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski: kto jest za wprowadzeniem uchwały w 

sprawie WPF? 

Komisja pozytywnie zaopiniowała wprowadzenie uchwały. Radni uwag nie wnieśli. 

Radnych obecnych w głosowaniu było – 14 

Uchwała została przyjęta –14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz wyszła z Sali. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski: teraz przegłosujemy cały porządek 

obrad? 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz wróciła na salę 

- głosowanie: 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski: kto jest za porządkiem obrad? 

Przeprowadził głosownie imienne, którego wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Radni porządek obrad przyjęli: 14 głosami za 

Radnych obecnych w głosowaniu było – 14 



Porządek obrad został przyjęty –14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 1a-go. 

Rezygnacja Przewodniczącego Rady Gminy 

- głosowanie 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski: kto jest za przyjęciem rezygnacji 

Przewodniczącego Rady Gminy? 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paweł Piotrowski: chciałem podziękować bardzo 

serdecznie wszystkim tym, którzy darzyli mnie zaufaniem, serdecznością , bardzo dziękuję. 

Przekazuje dalsze obrady swojej zastępczyni. 

Zastępca Przewodniczącego Elżbieta Tyszkiewicz: teraz Państwo wprowadzimy punkt 1b – 

wybór Przewodniczącego Rady Gminy; 

a. zgłaszanie kandydatów 

b. podjęcie uchwały w sprawie regulaminu głosowania w wyborach Przewodniczącego Rady 

Gminy Gostynin 

c. wybór komisji skrutacyjnej 

d. przeprowadzenie głosowania tajnego 

e. stwierdzenie wyników glosowania 

f. podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy 

Zastępca Przewodniczącego Elżbieta Tyszkiewicz: zgodnie z punktem 1a proszę Państwa o 

zgłaszanie kandydatów na przewodniczącego Rady Gminy Gostynin. 

Radna Jolanta Sulma: ja zgłaszam Radnego Pana Kamila Balcerzaka 

Zastępca Przewodniczącego Elżbieta Tyszkiewicz: czy pan Kamil Balcerzak wyraża zgodę? 

Radny Kamil Balcerzak: tak, wyrażam zgodę. 

Zastępca Przewodniczącego Elżbieta Tyszkiewicz: czy ktoś z Państwa ma jeszcze jakieś 

kandydatury? Czyli nie. 

Zastępca Przewodniczącego Elżbieta Tyszkiewicz: teraz punkt b, będziemy musieli przyjąć 

uchwałą regulamin glosowania w wyborach na Przewodniczącego Rady Gminy Gostynin. 

Czy ten regulamin mam czytać? 

Prawnik Konrad Wypych: w zależności jak Radni sobie życzą, jeśli są zapoznani to czytać nie 

trzeba, jeśli jest taka potrzeba. 

Zastępca Przewodniczącego Elżbieta Tyszkiewicz: jest takie moje pytanie, czy Państwo 

chcecie abym odczytała całego, czy po prostu każdy z Państwa wcześniej się z zapoznał się? 

Radna Ewa Michalska: nie ma takiej potrzeby. 

Zastępca Przewodniczącego Elżbieta Tyszkiewicz: czyli nie ma takiej potrzeby. Teraz 

poproszę o wybór komisji skrutacyjnej. 

Prawnik Konrad Wypych: teraz należy przegłosować regulamin. 



- głosowanie 

Zastępca Przewodniczącego Elżbieta Tyszkiewicz:: kto jest za przyjęciem regulaminu? 

Przeprowadziła głosownie imienne, którego wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Radni regulamin przyjęli: 14 głosami za 

Zastępca Przewodniczącego Elżbieta Tyszkiewicz: następnym punktem jest wybór komisji 

skrutacyjnej. Kto z Państwa chce brać udział? Może Państwo zgłaszajcie kandydatów do 

komisji skrutacyjnej. 

Radna Mariola Dan-Liberadzka: zgłaszam Pana Mirka Nowackiego. 

Zastępca Przewodniczącego Elżbieta Tyszkiewicz: Pan Mirek wyraża zgodę? 

Radny Mirosław Nowacki: wyrażam zgodę. 

Radna Jolanta Sulma: zgłaszam Panią Mariolę Dan-Liberadzką 

Zastępca Przewodniczącego Elżbieta Tyszkiewicz: czy wyraża Pani zgodę? 

Radna Mariola Dan-Liberadzka: tak wyrażam zgodę. 

Zastępca Przewodniczącego Elżbieta Tyszkiewicz: proszę, jeszcze jedna osoba. 

Radna Mariola Dan-Liberadzka: zgłaszam Panią Renatę Kędzierską. 

Zastępca Przewodniczącego Elżbieta Tyszkiewicz: czy wyraża Pani zgodę? 

Radna Renata Kędzierska: tak wyrażam zgodę. 

Zastępca Przewodniczącego Elżbieta Tyszkiewicz: przystępujemy do głosowania odnośnie 

wyboru komisji skrutacyjnej. 

 

- głosowanie 

Zastępca Przewodniczącego Elżbieta Tyszkiewicz:: kto jest za wyborem komisji skrutacyjnej? 

Przeprowadziła głosownie imienne, którego wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Radni wybór komisji skrutacyjnej przyjęli: 14 głosami za 

 

Zastępca Przewodniczącego Elżbieta Tyszkiewicz: ogłosiła 10 minutową przerwę. 

Zastępca Przewodniczącego Elżbieta Tyszkiewicz: przystępujemy do wznowienia obrad, teraz 

komisja przeprowadzi głosowanie i rozda Państwu karty do glosowania. 

Radna Mariola Dan-Liberadzka: my jeszcze pokrótce przypomnimy tylko formę głosowania, 

która  zresztą jest tutaj zapisana przy karcie do głosowania, ale odczytam to głośno do 

przypomnienia; 

Radny głosuje poprzez postawienie znaku „x” w kratce nad wyrazem „tak” opowiadając się w 

ten sposób za wyborem radnego na przewodniczącego Rady Gminy Gostynin, lub w kratce 

nad wyrazem „nie” opowiadając się w ten sposób przeciwko wyborowi radnego na 

przewodniczącego rady Gminy Gostynin i poproszę teraz kolejno o odczytywanie kolejno z 

listy i proszę podchodzić do głosowania. 

Radny Mirosław Nowacki odczytywał kolejno radnych wg. listy obecności. 



Zastępca Przewodniczącego Elżbieta Tyszkiewicz: jeśli mamy już wyniki to poproszę 

Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o przedstawienie, stwierdzenie wyników głosowania. 

Radna Mariola Dan-Liberadzka: Protokół z ustalenia wyników glosowania w wyborach 

przewodniczącego Rady Gminy Gostynin sporządzony ba sesji w dniu 25 listopada 2019r. 

Komisja skrutacyjna w składzie: 

1. Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej – Mariola Dan-Liberadzka 

2. Członek Komisji  Skrutacyjnej – Mirosław Nowacki 

3. Członek Komisji  Skrutacyjnej – Renata Kędzierska 

Po wyjęciu kart z urny i ich przeliczeniu stwierdza, co następuje: 

- Liczba radnych Rady Gminy Gostynin obecnych na sesji uprawnionych do głosowania – 14 

- Na Przewodniczącego Rady Gminy Gostynin zgłoszona kandydaturę radnego: Kamila 

Balcerzaka. 

- Minimalna liczba głosów do dokonania ważnego wyboru przewodniczącego Rady, zgodnie z 

§ 6 Regulaminu, wynosi - 8 

- Liczba radnych, którym wydano karty do głosowania – 14 

- Liczba kart wyjętych z urny – 14, ilość kart wyjętych z urny różni się od liczby osób,  którym 

wydano karty do głosowania, przypuszczalnie z powodu – tutaj takich nie było. 

- Liczba kart ważnych – 0 

- Liczba głosów nieważnych – 0 

- Liczba głosów ważnych – 14 

- Liczba głosów ważnie oddanych za wyborem kandydata – 14 

- liczba głosów ważnie oddanych przeciw wyborowi kandydata – 0 

Wobec powyższego, komisja skrutacyjna stwierdza, że kandydat, Radny Kamil Balcerzak 

uzyskał minimalną liczbę głosów określoną w i został wybrany na Przewodniczącego Rady 

Gminy Gostynin. 

Ponadto Komisja stwierdza, że podczas głosowania zaszły następujące okoliczności, które 

mogły mieć wpływ na ważność głosowania – takich było brak 

Na tym protokół zakończono i podpisano: 

1 .Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej – Mariola Dan-Liberadzka 

2. Członek Komisji Skrutacyjnej – Mirosław Nowacki 

3. Członek Komisji Skrutacyjnej – Renata Kędzierska. 

Zastępca Przewodniczącego Elżbieta Tyszkiewicz: dziękuję bardzo, proszę o zajęcie miejsc. 

W punkcie f jest podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy i 

stwierdzenie tego co się odbyło. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: jeszcze tylko słowo przed uchwałą, 

jeśli mogę Pani Przewodnicząca; Szanowni Państwo chciałbym serdecznie podziękować 

Państwu za obdarzenie mojej osoby tak dużym zaufaniem, mam nadzieję swoją postawą i 



pracą którą będę czynił dla Rady, że tego zaufania Państwa nie zawiodę, również dziękuję za 

tą roczną pracę dotychczasowemu Przewodniczącemu Panu Piotrowi Piotrowskiemu, 

dziękujemy Panie Przewodniczący. Jeszcze raz w takich okolicznościach jakie powstały w 

trakcie kadencji, może troszkę nieoczekiwanie, nie mniej jednak raz jeszcze serdecznie 

dziękuję, za ta propozycje i za to zaufanie obdarzone przez Państwo – dziękuję bardzo. 

Zastępca Przewodniczącego Elżbieta Tyszkiewicz: dziękuję. Przechodzimy teraz do punktu f, 

czyli podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy Gostynin, ja 

Państwu tą uchwałę przeczytam; 

Uchwała z 2019r. Rady Gminy Gostynin w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy 

Gostynin 

Na podstawie art. 19 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym Dz. U. z 

2019r. poz. 506; zm.: Dz. U. z 2019r. poz. 1309, poz. 1696 i poz. 1815 Rada Gminy Gostynin 

uchwala co następuje: 

§ 1. Stwierdza się, że w głosowaniu tajnym, dokonano wyboru radnego Kamila Balcerzaka na 

Przewodniczącego Rady Gminy Gostynin. 

§ 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Uzasadnienie: 

Zgodnie z art.19 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym Rada Gminy wybiera ze swojego grona 

Przewodniczącego i od 1 do 3 wiceprzewodniczących bezwzględną większością głosów w 

obecności co najmniej polowy ustawowego składu Rady, w glosowaniu tajnym. 

Na skutek rezygnacji z funkcji Przewodniczącego Rada Gminy Gostynin Radnego Piotra 

Pawła Piotrowskiego należało dokonać wyboru nowego Przewodniczącego Rady Gminy 

Gostynin. 

W związku z powyższym podjęcie niniejszej uchwały jest w pełni uzasadnione. 

Myślę, że teraz Panie Konradzie będzie przekazanie? 

Prawnik Konrad Wypych: najpierw przegłosujemy uchwałę. 

głosowanie 

Zastępca Przewodniczącego Elżbieta Tyszkiewicz: kto jest za wyborem Przewodniczącego 

Rady Gminy? 

Przeprowadziła głosownie imienne, którego wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Radni wybór Przewodniczącego Rady Gminy przyjęli: 14 głosami za 

Zastępca Przewodniczącego Elżbieta Tyszkiewicz: ogłaszam 5-minutową przerwę. 

Zastępca Przewodniczącego Elżbieta Tyszkiewicz: bardzo proszę o ciszę, wznawiamy obrady, 

w tym momencie chciałabym przekazać dalsze prowadzenie sesji obrad Rady Gminy Gostynin 

nowemu Przewodniczącemu Panu Kamilowi Balcerzakowi i proszę o kontynuowanie. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: dziękuje Pani  Wice Przewodnicząca, 

wznawiamy posiedzenie obrad jak Pani wspomniała i przechodzimy do punktu 2. 



 

Do punktu 2-go. 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Radny Marek Balcerzak: Panie Przewodniczący, Panie Wójcie chciałbym zgłosić wyrównanie 

drogi w miejscowości Stanisławów, jest to droga gruntowa, tam jest piasek, cała droga jest w 

złym stanie, należało by ją teraz przyrównać póki jest mokro, natomiast w szczególności 

chciałbym żeby 2 miejsca wygruzować, są to 2 krótkie odcinki, zadolenia które dla pojazdów 

osobowych dzisiaj są praktycznie nieprzejezdne, a zimą i wiosną to już w ogóle, są to 2 takie 

miejsca. Jednocześnie korzystając, że jestem przy głosie chciałbym w imieniu mieszkańców 

Zaborów Stary i Sokołów złożyć podziękowania Panu Wójtowi, a w szczególności Zastępcy 

Panu Pawłowi Goliszkowi, który osobiście zajął się sprawą dokończenia wykonania 

kanalizacji, czyli wykonania przejść pod drogą, bo umożliwiło przyłączanie się mieszkańców 

do sieci kanalizacyjnej, w tym momencie nawet te przyciski są wykonywane, a już część 

mieszkańców przyłączyła się i mamy taką nadzieję że może tylko jakieś pojedyncze osoby się 

nie przyłączą bo zainteresowanie jest ogromne, także serdecznie dziękuję. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: bardzo dziękuję Panu Radnemu 

Balcerzakowi, bardzo proszę Radny Solarski. 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz wyszła z Sali. 

 

Radny Marek Solarski: ja mam dwie sprawy, jedna to jest aby na Bielawach posypać drobnym 

kruszywem, fundusz był robiony grubym kruszywem i teraz aby to zagęścić drobnym, bo tam 

jest przygotowany pod autobus, będzie tam przystanek w tej miejscowości. Druga sprawa to 

mieszkańcy Zwolenia  zgłosili się do mnie, ponieważ powstała jakaś hodowla psów i nie wiem 

czy to jest na dziko czy legalnie i podobno jest fetor i chciałbym wyjaśnić to, aby Gmina to 

wyjaśniła, w Biurze Rady złożyłem pismo w tej sprawie i chciałbym na piśmie odpowiedz. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: bardzo dziękuję Panu Radnemu 

Solarskiemu, bardzo proszę Radny Wasiński. 

 

Radny Stanisław Wasński: ja chciałbym zgłosić też uzupełnienie drobnym gruzem, te drogi z 

funduszu były robione grubym i tak po prostu aby się zaklinowało i miejscami jest powyrywane 

i jeszcze chciałbym zgłosić drogę na Polesiu, tam też są duże dziury i jakby była możliwość 

prosiłbym uzupełnić. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: bardzo dziękuję Panu Radnemu 

Wasińskiemu, bardzo proszę Rada Michalska. 



Radna Ewa Michalska: ja mam jedną sprawę Panie Wójcie, bardzo bym prosiła o 

wygruzowanie odcina drogi do nr Solec 20, to jest za miejscowością Wrząca, tam gdzie był 

destrukt  w kierunku Solec 20  tam zawsze zimą za tym destruktem pojawia się 

nieprzejezdność i troszeczkę trzeba podwyższyć do wysokości, może to być nie wiem jaki 

odcinek trzeba to technicznie sprawdzić przez osoby, które się tym zajmują – dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: dziękuję bardzo. Bardzo proszę 

Panie Radny Nowacki. 

 

Radny Mirosław Nowacki: ja Panie Wójcie chciałbym zgłosić taką interpelację odnośnie 

znalezienia jakiegoś eksperta, odnośnie tego dachu na szkole w Lucieniu żeby się określił 

jakie będą tam potrzeby i jakie zalecenia żeby wykonać na tym dachu, żeby usunąć wszystkie 

te przecieki. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: dziękuję bardzo. Bardzo proszę 

Radna Sulma. 

 

Radna Jolanta Sulma: ja chciałabym zgłosić dwie interpelacje, tak  jak poprzednicy sprawa 

dotyczy drogi i sprawa dotyczy ubytku asfaltu w miejscowości Feliksów i w miejscowości 

Anielin. Druga interpelacja to niedawno była robiona droga na odcinku Sieraków – Nowa Wieś  

i to jest droga na gwarancji gdzie jest wykruszany nowy asfalt i chciałabym abyście Państwo 

zwrócili uwagę na jakoś tej drogi i w ramach gwarancji proszę o naprawienie tej drogi – 

dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: dziękuję Radnej. Czy ktoś z Państwa 

Radnych ma jeszcze jakieś interpelacje? Jeśli nie to dziękuje bardzo i przechodzimy do 

następnego punktu. 

 

 

Do punktu 3-go. 

Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady Gminy 

Gostynin. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Drodzy Goście, 

niniejszym przedstawiam sprawozdanie z działalności Wójta za okres międzysesyjny to jest 

od 31 października 2019r  do 22 listopada 2019r. 

 

W okresie sprawozdawczym: 



W tym czasie odbyłem pięć  spotkań  poza Urzędem Gminy. 

-  w dniu 06 listopada br. uczestniczyłem w  Konwencje Wójtów w Grodzisku Mazowieckim, 

temat dotyczył opłat wzrostu za gospodarowanie odpadami komunalnymi i konwent 

wypracował stanowisko, gdzie zgłasza się do najważniejszych osób w państwie, mówimy tu o 

Marszałku Sejmu, Senatu. Premierze i wszystkich innych by niezwłocznie podjąć działania 

które będą miały na celu zatrzymanie opłat. Wzrost opłat nie dotyczy tylko naszej gminy z 

czego państwo doskonale zdajecie sobie sprawę obserwując wszystkie przetargi gdzie 

ogłaszają gminy ościenne, ten wzrost dotyczy w skali całego kraju. W ślad za tym 

stanowiskiem konwentów Wójtów, Burmistrzów jest tez taki apel i z mojej strony prośba, 

gdybyście byli Państwo skłonni podpisać taki apel „Lista mieszkańców województwa 

mazowieckiego popierających petycje w sprawie obniżenia wysokości opłat środowiskowych” 

Opłata środowiskowa jest jedną ze składowych całego kosztu przedsięwzięcia, ustalenie 

opłaty środowiskowej leży po stronie samorządu województwa mazowieckiego, w związku z 

tym konwent wystąpił z takim apelem, gdyby miał ogromne poparcie w społeczeństwa myślę 

że wtedy będzie miało to odzwierciedlenie. Kładę listę, kto z Państwa będzie chętny podpisać 

listę osób popierających do 29 listopada tą listę obiecałem przesłać do Przewodniczącego 

konwentu Pana Burmistrza Mszczonowa. Na konwencie została wybrana komisja pośród 

Wójtów, Burmistrzów, Prezydentów województwa mazowieckiego która ma przeprowadzić 

rozmowę z Ministrem Środowiska nowym i Minister Środowiska zdecyduję, czy takie spotkanie 

będzie może z Premierem czy z komisją roboczą parlamentu, został wyłoniony 11-osobowy 

skład konwentu Wójtów, Burmistrzów, Prezydentów województwa mazowieckiego, który ma w 

tej sprawie podjąć bardziej szczegółowe rozmowy. Jakie będą efekty trudno sobie obiecać, ale 

w każdym bądź razie czynimy jakieś starania żeby przynajmniej chociaż zatrzymać ten wzrost, 

a nie mówimy już o obniżeniu. 

-  w dniu 07 listopada br. wziąłem udział w uroczystości pasowania na ucznia w szkole  w 

Sierakówku. 

-  w dniu 12 listopada br. uczestniczyłem w podpisaniu umowy z Wojewódzkim Funduszem 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie  na dofinansowanie zakupu  sprzętu 

ratowniczego dla OSP w Sierakówku. 

-  w dniu 15 listopada br. uczestniczyłem  w uroczystym apelu z okazji 90-lecia Szkoły 

Podstawowej w Sierakówku. 

-  w dniu 17 listopada br. uczestniczyłem w Dniu Seniora zorganizowanym przez Koło 

Gospodyń Wiejskich w Białotarsku. 

Wydałem 13 zarządzeń Wójta: 



Lp. Nr 

zarządzenia 

Data 

wydania 

 

Treść zarządzenia 

1 134 30.10.2019r w sprawie: wprowadzenia zmian w budżecie gminy 

na 2019 rok. 

2 135 30.10.2019r w sprawie: dostosowania planu finansowego 

dochodów i wydatków Urzędu Gminy Gostynin, 

planu finansowego zadań z zakresu administracji 

rządowej, oraz innych zadań zleconych jednostce 

samorządu terytorialnego ustawami na 2019 rok. 

3 136 06.11.2019r w sprawie: rozłożenia na raty należności wraz z 

odsetkami od zaległego czynszu za najem lokalu 

mieszkalnego nr 50/4 w Lucieniu. 

4 137 06.11.2019r w sprawie: umorzenia części należności wraz z 

odsetkami od zaległego czynszu za najem lokalu 

mieszkalnego nr 46b/6 w Lucieniu. 

5 138 07.11.2019r. w sprawie: ogłoszenia konkursu na  stanowisko 

Dyrektora Gminnej Biblioteki Publicznej w 

Gostyninie z siedzibą w Solcu. 

6 139 12.11.2019r w sprawie: wprowadzenia Regulaminu Pracy 

Komisji Przetargowej. 

7 140 13.11.2019r w sprawie: ogłoszenia ostatecznych wyników w 

konkursie ofert na  powierzenie zadań w roku  2019 

z zakresu zdrowia publicznego określonych w 

Narodowym Programie Zdrowia na lata 2016-2020 

w ramach celu operacyjnego nr 2 Profilaktyka i 

rozwiązywanie problemów związanych z 

używaniem substancji psychoaktywnych, 

uzależnieniami behawioralnymi i innymi 

zachowaniami ryzykownymi. 

8 141 15.11.2019r. w sprawie: projektu uchwały Wieloletniej Prognozy 

Finansowej oraz projektu Uchwały Budżetowej na 

2020 rok. 

9 142 15.11.2019r w sprawie: powołania komisji przetargowej do 

przygotowania i przeprowadzenia postępowania dla 

zamówienia pn.” Dostawa oleju opałowego lekkiego 



do szkół, budynków gminnych i jednostki 

samorządowej na rok 2020”. 

10 143 15.11.2019r w sprawie:  wprowadzenia zmian w budżecie gminy 

na 2019 rok. 

11 144 18.11.2019r w sprawie: określenia stawek czynszu za lokale 

mieszkaniowe. 

12 145 18.11.2019r w sprawie: ogłoszenia konkursu na  stanowisko 

Dyrektora Gminnej Biblioteki Publicznej w 

Gostyninie z siedzibą w Solcu. 

13 146 20.11.2019r w sprawie: udzielenia upoważnienia pani Jolancie 

Perlikowskiej – pracownikowi Referatu Geodezji, 

gospodarki Gruntami i Rolnictwa Urzędu Gminy 

Gostynin. 

 

I. W zakresie Referatu Finansowego 

• Wydano 27 zaświadczeń i 4 informacji w sprawie posiadania gruntów, dochodowości oraz 

niezaleganiu w podatkach. 

2. Naniesiono 61 zawiadomień o zmianach w danych ewidencji gruntów i budynków. 

3. Wydano 12 decyzji w sprawie zmiany wymiaru podatku na rok 2019. 

4. Wydano 19 decyzji w sprawie określenia zaległości podatkowych w podatku transportowym 

na kwotę 45 964,00 zł 

• II. W zakresie planowania przestrzennego. 

• Wydano 5 decyzji o warunkach zabudowy na: budowę budynku mieszkalnego 

jednorodzinnego; rozbudowę budynku mieszkalnego jednorodzinnego, w 

miejscowościach: Budy Lucieńskie, Helenów, Klusek, Leśniewice, Skoki; 

• W uzgodnieniach jest 50 projektów decyzji o warunkach zabudowy na: budowę budynku 

mieszkalnego jednorodzinnego; rozbudowę i nadbudowę budynku mieszkalnego 

jednorodzinnego; budowę budynku mieszkalno-usługowego; zmianę sposobu 

użytkowania budynku gospodarczego na budynek mieszkalny jednorodzinny; budowę 

wiaty częściowo lub całkowicie obudowanej (nowy tartak) wraz z wykonaniem 

niezbędnej infrastruktury technicznej i niezbędnego zagospodarowania działki  (m. 

Leśniewice); budowę instalacji gazowej wraz ze zbiornikiem na gaz o pojemności do 

5m3; budowę 3 ziemnych stawów rybnych – urządzeń melioracji wodnej; budowę 

elektrowni fotowoltaicznych Zaborów Stary A i Zaborów Stary B o mocy do 1 MW każda, 

wraz z drogą dojazdową oraz przyłączem do krajowej sieci energetycznej i elementami 



infrastruktury technicznej, niezbędnymi do prawidłowego funkcjonowania 

przedsięwzięcia; zmianę sposobu użytkowania wraz z rozbudową, przebudową  i 

nadbudową budynku gospodarczego na budynek usługowy – sala weselno-bankietowa 

(m. Osiny); budowę naziemnego zbiornika gazu płynnego o pojemności V 2700l wraz z 

instalacją gazową; zalesienie gruntów rolnych; zmianę sposobu użytkowania części 

budynku gospodarczego na budynek usługowy. 

w miejscowościach: Belno, Bielawy (2 projekty), Bierzewice (4 projekty), Bolesławów, 

Budy Kozickie (2 projekty), Budy Lucieńskie (2 projekty), Choinek, Gaśno, Gorzewo (3 

projekty), Górki Pierwsze, Kazimierzów (4 projekty), Klusek (5 projektów), Legarda, 

Leśniewice (2 projekty), Marianów Lucieński (6 projektów), Mniszek, Osiny (2 projekty), 

Rębów, Rogożewek, Rumunki, Sierakówek (2 projekty), Skrzany, Stefanów (2 projekty), 

Zaborów Stary (2 projekty), Zwoleń. 

• Wydano 2 decyzje zmieniające warunki zabudowy dla inwestycji pn.: budowa budynku 

mieszkalnego jednorodzinnego; 

w miejscowości: Budy Kozickie, Rogożewek. 

• Wydano 1 decyzję o przeniesieniu decyzji o warunkach zabudowy dla inwestycji pn.: 

budowa budynku mieszkalnego jednorodzinnego; 

w miejscowości: Gaśno. 

• Wydano 1 decyzję o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego dla inwestycji pn.: 

• budowa linii kablowej nN i złączy kablowo-pomiarowych; 

w miejscowości: Bierzewice. 

• W uzgodnieniu jest 12 projektów decyzji o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu 

publicznego dla inwestycji pn.: 

• budowa linii kablowej nN i złączy kablowo-pomiarowych; 

• budowa sieci elektroenergetycznej nn-0,4kV; 

• budowa linii kablowej SN, stacji SN/nn oraz linii kablowej nn wraz ze złączami; 

• budowa sieci elektroenergetycznej SN-15kV oraz nn 0,4kV wraz z demontażem 

istniejącej sieci napowietrznej SN-15kV i nn 0,4kV; 

• budowa kablowej linii nn-0,4kV i SN-15kV, budowa kontenerowej stacji 

transformatorowej, budowa stanowisk słupowych napowietrznej linii SN oraz budowa 

złączy kablowo-pomiarowych; 

• budowa linii kablowej SN-15kV; 

w miejscowości: Białotarsk - Dąbrówka - Górki Drugie, Bierzewice (2 projekty), Gorzewo (4 

projekty), Helenów, Jaworek - Podgórze, Mniszek - Skoki - Łokietnica, Kazimierzów, 

Solec - Budy Kozickie - Nagodów. 

• Wydano 5 postanowień o zgodności projektu podziału nieruchomości z miejscowym 

planem zagospodarowania przestrzennego lub z przepisami odrębnymi dla 



miejscowości: Białe, Bierzewice (2 postanowienia),  Choinek, Sierakówek. 

• Wydano 2 zaświadczenia o przeznaczeniu gruntów w miejscowych planach 

zagospodarowania przestrzennego dla miejscowości: Gorzewo, Miałkówek. 

• Wydano 1 wypis i wyrys z miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

miejscowości: Gorzewo. 

• Wydano 16 zaświadczeń o braku miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla miejscowości: Bolesławów (2 zaświadczenia), Gaśno, Gorzewo (2 zaświadczenia), 

Górki Drugie, Kazimierzów (3 zaświadczeń), Leśniewice, Lisica, Łokietnica, Marianów 

Sierakowski (2 zaświadczenia), Sokołów, Wrząca. 

 

III. Inwestycje 

• Podpisano umowę na opracowanie dokumentacji projektowej budowy budynku 

świetlicy w m. Bierzewice. 

• Podpisano umowę na montaż instalacji CO w budynku świetlicy w Miałkówku. 

• Podpisano umowę na roboty budowlane w celu adaptacji punktu aptecznego w 

Lucieniu na bibliotekę gminną. 

• Podpisano umowę na wykonanie zadaszenia tarasu przy budynku świetlicy w m. 

Sierakówek. 

• Podpisano 4 umowy dzierżawy na umieszczenie urządzeń na nieruchomościach 

stanowiących drogi wewnętrzne. 

• Podpisano umowę na „Opracowanie dokumentacji projektowej budowy kanalizacji 

sanitarnej w m. Bierzewice”. 

• Przeprowadzono odbiór końcowy inwestycji pn.: „Przebudowa i rozbudowa stacji 

uzdatniania wody w m. Lucień”. 

• Przeprowadzono odbiór końcowy zadania pn.: „Rozbudowa sieci wodociągowej w m. 

Nowa Wieś”. 

• Podpisano umowę w postępowaniu o udzielenie zamówienia publicznego na dostawę 

energii elektrycznej na lata 2020 - 2021: 

dla oświetlenia drogowego z firmą Energa Obrót SA Gdańsk – cena brutto – 0,3991 

zł/kWh, 

do budynków gminnych z firmą TRMEW Obrót Spółka akcyjna Warszawa – cena brutto 

– 0,4232 zł/kWh; 



• Podpisano umowę w postępowaniu o udzielenie zamówienia publicznego na 

przebudowę drogi gminnej w m. Białotarsk; 

• Podpisano umowę w postępowaniu o udzielenie zamówienia publicznego  na dostawę 

kruszywa łamanego z przeznaczeniem na remonty dróg gminnych- cena brutto 79,95 

zł/tonę. 

• Ogłoszono przetarg nieograniczony na dostawę oleju opałowego lekkiego do szkół, 

budynków gminnych i jednostki samorządowej na rok 2020. 

 

IV. W zakresie Referatu Geodezji Gospodarki Gruntami Rolnictwa 

• Wydano 8 decyzji zatwierdzających podział nieruchomości prywatnych. 

• Wydano  6 zawiadomień o ustaleniu numeru porządkowego na budynki. 

• Zawarto umowę najmu lokalu mieszkalnego nr 6 znajdującego się w budynku nr 11 w 

miejscowości Skrzany – do 31.10.2020 r. 

• Zawarto umowę najmu lokalu mieszkalnego nr 3 znajdującego się w budynku nr 34 w 

miejscowości  Białotarsk – na czas nieokreślony. 

• Zawarto umowę użyczenia nieruchomości zabudowanej budynkiem gminnym 

położonym we wsi Sokołów gmina Gostynin, stanowiącej działkę o nr ewid. 94/4. 

• Wydano 6 akceptacji wniosków o dofinansowanie zabiegu sterylizacji lub kastracji 

zwierząt w ramach „Programu opieki nad zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Gostynin na rok 2019”. 

 

• Wydano 1 decyzje na usunięcie drzew w pasie drogowym dla Zarządu Dróg 

Powiatowych w Gostyninie. 

• Wydano 1 decyzje zezwalającą na usunięcie drzewa dla Centralnego Biura 

Antykorupcyjnego. 

• Dokonano 11 oględzin drzew zgłoszonych do usunięcia na gruntach osób fizycznych. 

• Dokonano 4 oględzin drzew zgłoszonych do usunięcia w pasie drogowym. 

• Dokonano 1 oględzin drzew zgłoszonych do usunięcia przez Miejskie Towarzystwo 

Budownictwa Społecznego w Gostyninie Sp. z o.o. 

• Dokonano 1 oględzin drzew zgłoszonych do usunięcia przez Parafię Rzymskokatolicką 

p.w. św. Przemienia Pańskiego w Białotarsku. 

• Przedłużono 1 umowę dzierżawy na działki o nr ewi. 366/3 ; 308/3 w m. Strzałki (zalew 

Piechota) do 31.12.2026 roku. 

• Wydano 1 postanowienie o odmowie wydania zaświadczenia o pracy                                      

w gospodarstwie rolnych. 



• Wydano  6 oświadczeń o pracy w gospodarstwie rolnym. 

• Wydano  5  decyzji o przyznaniu dodatków mieszkaniowych. 

• Wydano  7 decyzji o przyznaniu dodatku energetycznego. 

• Na bieżąco wydawane są poszkodowanym rolnikom protokoły dot. szacowania szkód 

spowodowanych przez suszę. 

 

• W zakresie Gminnego Centrum Kultury i Tradycji Wsi Gminy Gostynin 

• Prace remontowe dachu wraz w wymianą orynnowania budynku Gminnego Centrum 

Kultury. 

• Podjęcie współpracy z Europejskim Domem Spotkań – Fundacją Nowy Staw z Lublina 

w ramach projektu „Włączeni społecznie!” celem realizacji stażu w Gminnym Centrum 

Kultury przez uczestnika projektu. 

• Prace naprawcze wewnątrz budynku – naprawa toalet i zamków drzwi wejściowych do 

starej części obiektu. 

• Udział w uroczystościach obchodów Narodowego Święta Niepodległości przed 

Pomnikiem Powstańców Styczniowych w Gaśnem oraz Ognisku Patriotycznym. 

• Współorganizacja uroczystości Jubileuszu 90-lecia Szkoły Podstawowej im. Marsz. 

Józefa Piłsudskiego w Sierakówku oraz gminnych obchodów Święta Odzyskania przez 

Polskę Niepodległości – oprawa nagłośnieniowa, oświetleniowa oraz oprawa 

muzyczna Mszy Świętej Polowej. 

• Występ Gminnej Orkiestry Dętej „Foxodeon” oraz Gminnego Chóru „Vox Cordis” na 

uroczystości Jubileuszu 90-lecia Szkoły Podstawowej im. Marsz. Józefa Piłsudskiego 

w Sierakówku oraz gminnych obchodów Święta Odzyskania przez Polskę 

Niepodległości. 

• Udział w X Dniu Seniora w Białotarsku organizowanym przez KGW Białotarsk 

• Podjęcie współpracy z Państwem Iriną Kornienko-Maciuk i Tomaszem Maciuk, 

pomysłodawczyni Międzynarodowego Festiwalu Dobrych Nawyków „In21Fun”. 

• Przekazanie, przez Panią Irinę Kornienko-Maciuk i Pana Tomasza Maciuk, dużej ilości 

odzieży dla najbardziej potrzebujących mieszkańców z terenu Gminy Gostynin. 

• Kontakt z miastem partnerskim Burgkunstadt w sprawie Festiwalu Śpiewaków, który 

odbędzie się 1 maja 2020 roku w Burgkunstadcie. 

• Przygotowania do organizacji Balu Andrzejkowego 2019 dla mieszkańców i 

sympatyków Gminy Gostynin. 

• Wydanie Kalendarza Gminy Gostynin na rok 2020 za pośrednictwem Wydawnictwa 

„Precjoza”. 

• Projekt i realizacja nowego logotypu Gminnego Centrum Kultury za pośrednictwem 

Wydawnictwa „Precjoza”. 



• Zajęcia dla członków Gminnej Orkiestry Dętej Foxodeon i Gminnego Chóru Vox Cordis. 

 

VI. W zakresie Referatu Spraw Obywatelskich, samodzielnego stanowiska ds. Obrony 

Cywilnej 

• Wpłynęły 43 wniosków dotyczących wpisania, zmiany, zawieszenia lub wykreślenia 

w Centralnej Ewidencji i Informacji o Działalności Gospodarczej. 

Zdarzenia w ewidencji ludności 

• urodzeń  – 3 

• zgonów – 10 

• zameldowań na pobyt stały – 21 

• zameldowań na pobyt czasowy – 3 

• wymeldowania z pobytu stałego – 19 

• wymeldowania z pobytu czasowego – 2 

• wydanych zaświadczeń dot. zameldowań – 8 

• udostępnienie danych osobowych – 18 

 

dowody osobiste 

• przyjęcie wniosków dowodowych – 39 

• wydanie dowodu osobistego – 38 

• unieważnionych  dowodów – 40 

 

VII. W zakresie Referatu Organizacyjnego 

Praca referatu w okresie międzysesyjnym to: 

• Obsługa kadrowa i organizacyjna pracowników Urzędu. 

• Bieżąca obsługa interesantów, sołtysów, dyrektorów szkół, kierowników jednostek 

organizacyjnych gminy. 

• Zapewnienie transportu pracownikom Urzędu, GOPS-u i rozliczanie samochodów 

służbowych. 

• Zakup materiałów biurowych i środków czystości. 

• Dowóz, zaopatrzenie i nadzorowanie pracy pracowników robót publicznych. 

• Sporządzenie dokumentacji po przeprowadzonych naborach na stanowisko                        

zastępca Skarbnika Gminy, specjalista w Referacie Gospodarki Odpadami, Dyrektor 

Gminnej Biblioteki Publicznej w Gostyninie zs. w Solcu i audytor wewnętrzny. 

• Sporządzenie umów dla pracowników Referatu Gospodarki Odpadami. 

• Przejęcie  i przewiezienie  od ZGRP mebli i sprzętu komputerowego do Referatu 

Gospodarki Odpadami. 



• Wdrożenie pracowników po konkursach do odbycia służby przygotowawczej. 

• Sporządzenie wniosku do PUP o stażystę. 

• Sporządzenie świadectw pracy po zakończeniu robót publicznych. 

• Przygotowanie dokumentów z archiwum do wystawienia druku Rp-7. 

• Spisanie i przekazanie do archiwum zakładowego kat. B z Oświaty. 

• Malowanie pokoju  oświaty. 

• Malowanie biblioteki w Sokołowie. 

• Przyjęcie do Archiwum Zakładowego materiałów archiwalnych kat. A z Referatu Rozwoju 

Gospodarczego. 

• Współpraca w zakresie porządkowania i spisywania dokumentacji  kat. B  i kat. A  w 

Referacie Rozwoju Gospodarczego. 

• Obsługa 10 wyroków skazanych wykonujących prace na cele społecznie użyteczne we 

współpracy z Sołtysami i Dyrektorami Szkół. 

• Bieżące przyjmowanie na stan środków trwałych i przedmiotów nietrwałych. 

Ponadto Referat Organizacyjny prowadzi bieżące sprawy organizacyjne  i  gospodarcze 

zapewniając sprawne funkcjonowanie Urzędu. 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz wróciła na salę. 

 

VIII. W zakresie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Gostyninie realizuje zadania własne Gminy i zadania 

zlecone o charakterze obowiązkowym oraz inne zlecone Gminie w oparciu o ustawę, bądź 

inne przepisy mające na celu ochronę poziomu życia osób i rodzin. Na  realizację tych zadań  

w miesiącu listopadzie zostało łącznie wydane: 1 573 820,00 zł. 

Ośrodek prowadząc swoją działalność podejmuje określone w ustawie procedury wobec 

osób zgłaszających się o pomoc takie jak: przeprowadzenie  wywiadu środowiskowego w 

miejscu zamieszkania klienta, dokonuje weryfikacji  środowiska osób już korzystających z 

pomocy. Osobom, które spełniają  określone kryterium dochodowe, wydawane są decyzje 

administracyjne z zakresu zadań pomocy społecznej, a także z zakresu świadczeń rodzinnych, 

funduszu alimentacyjnego, świadczeń wychowawczych oraz jednorazowego świadczenia „za 

życiem”. 

Od 01 stycznia 2019 roku na mocy zarządzenia nr 108/2018 Wójta Gminy Gostynin 

przekazane zostało Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej zadanie z zakresu 

administracji rządowej  dotyczące realizacji Karty Dużej Rodziny. W miesiącu listopadzie 

przyjęto 5 wniosków. Przyznano 9 karty tradycyjnych, 7 elektronicznych. Łącznie od 01 

stycznia 2019r. przyznano i wydano 281 tradycyjnych, 84 karty elektroniczne.Gminny Ośrodek 

Pomocy Społecznej pozyskał z Fundacji Polskiego Korpusu Pokoju kołdry, poduszki, koce dla 



Wojewódzkiego Samodzielnego Zespołu Publicznych Zakładów Opieki Zdrowotnej im. prof. 

Eugeniusza Wilczkowskiego w Gostyninie. 

Pracownicy Pomocy Społecznej uczestniczyli w szkoleniach i seminariach: „I Konwent 

Rzeczników Osób Niepełnosprawnych w Warszawie”, oraz „Pracownicze plany kapitałowe 

(PPK)”, 

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej współpracuje z NS KONSULTING Sp. z o. o. w 

ramach projektu „Z myślą o rodzinie”  organizujących kursy dla osób bezrobotnych, biernych 

zawodowo, uczących się. Zakończono szkolenia trzech grup. Trwają przygotowania do 

wdrożenia i realizacji kolejnych projektu. Dzięki współpracy z NS KONSULTING Ośrodek po 

zakończeniu szkolenia pozyskuje stażystów, dla których jest to możliwość zdobycia 

doświadczenia zawodowego. 

Na terenie Ośrodka odbywają się organizowane przez Europejską Fundację na rzecz Osób 

Potrzebujących EFOP indywidualne konsultacje pedagogiczne  w ramach programu Świadomi 

Rodzice – Szczęśliwe Dzieci”. 

W miesiącu listopadzie przyjęto 15 zgłoszeń w formie zasiłków celowych i celowych 

specjalnych. Wydano 15 decyzji.  Przyjęto 46 zgłoszeń o pomoc w formie zasiłków 

okresowych, wydano 46 decyzji. Przyjęto 40 zgłoszeń o pomoc w formie świadczenia 

rzeczowego na żywność oraz wydano 40 decyzji. Przyjęto 3 zgłoszenia o pomoc w formie 

gorącego posiłku w szkole, wydano 3 decyzje. Przyjęto 4 zgłoszeń  o pomoc w formie zasiłku 

stałego. Przeprowadzono weryfikację 13 zasiłków stałych. Udzielono 5 porad prawnych. 

Wydano 14 wniosków ze skierowaniem na orzeczenie Powiatowej Komisji ds. orzekania o  

niepełnosprawności. Wysłano 9 pism do policji i 1 do sądu. Wydano 22 zaświadczenia o 

korzystaniu z pomocy społecznej. 

Odbyło się 1 spotkanie zespołu interdyscyplinarnego związanego z procedurą niebieskiej 

karty. Odbyło się 11 spotkań grup roboczych związanej z procedurą niebieskiej karty. 

Procedurą niebieskiej karty objęto 10 rodziny. 

Podjęto 2 interwencje w godzinach wieczornych związanych z zagrożeniem życia i dobra 

małoletnich dzieci. 

Natomiast z zakresu świadczeń rodzinnych w miesiącu listopadzie przyjęto 23 wnioski na 

nowy okres zasiłkowy i 1 na stary. Wydano 45 decyzji na stary okres zasiłkowy i 16 na nowy 

okres zasiłkowy. Wystawiono 13 zaświadczenia. Wypłacono zasiłki pielęgnacyjne dla 285 

osób, świadczenia rodzicielskie dla 34 osób, świadczenia pielęgnacyjne dla 46 osób. 

Jednorazową zapomogę z tytułu urodzenia dziecka dla 2 osób, zasiłek dla opiekuna dla 1 

osoby.  Specjalny zasiłek opiekuńczy dla 19 osób. Wypłacono łącznie 350 502,21zł. 

W miesiącu listopadzie z funduszu alimentacyjnego korzystało 103 osób. Wypłacono                        

41 370,00zł. Wpłynęło 3 wnioski na nowy okres zasiłkowy. Wydano 3 decyzje. Wysłano 3 

wezwań o przeprowadzenia wywiadu alimentacyjnego. Przeprowadzono 9 wywiadów 



alimentacyjny. Wysłano do komornika sądowego 2 wnioski o przyłączenie się do 

postępowania egzekucyjnego, wysłano 4 wnioski o podjęcie działań wobec dłużników 

alimentacyjnych do organów zewnętrznych. 

Realizacja Programu Rodzina 500+: Łącznie wpłynęło 1411 wniosków, w listopadzie 

złożono w formie papierowej 6 wniosków i 2 w elektronicznej. Wypłacono świadczenia 

wychowawcze na łączną kwotę 1 071 575,40zł. 

Realizacja Programu Dobry Start (300+): Przyjęto i rozpatrzono łącznie 1064 wnioski. 

Na bieżąco sporządza się  zapotrzebowania na środki finansowe, jednorazowe sprawozdania            

i informacje. 

 

IX. W zakresie Zakładu Komunalnego w Solcu Sp. z o. o 

I. Realizacja zadań: 

• Remonty dróg gminnych gruntowych i utwardzonych asfaltem w ramach bieżącego 

utrzymania: Rębów, Józefków, Stefanów, Emilianów, 

• Koszenie poboczy dróg gminnych w m. Baby Dolne, Rybne, Polesie, 

• Remonty dróg gminnych w ramach Funduszy Sołeckich: Emilianów, 

• Odławianie oraz zapewnienie opieki psom z terenu Gminy Gostynin, 

• Odbiór odpadów segregowanych od mieszkańców Gminy Gostynin, 

• Rozbudowa sieci wodociągowej w m. Bielawy, 

• Rozbudowa sieci kanalizacji sanitarnej w m. Zaborów Stary – ciąg dalszy. 

 

II. Eksploatacja sieci wodociągowo – kanalizacyjnych: 

• Usuwanie awarii na sieciach i przyłączach wodociągowych, 

• Usuwanie awarii na sieciach i przyłączach kanalizacji sanitarnej, 

• Obsługa przydomowych oczyszczalni ścieków przy budynkach gminnych w m. Leśniewice, 

Skrzany, Rębów, Miałkówek, 

• Wymiana uszkodzonych hydrantów na sieciach wodociągowych, 

• Płukanie odcinków sieci wodociągowych na terenie gminy Gostynin, 

• Oczyszczanie osadników i pompowni ścieków na sieciach kanalizacji sanitarnej, 

• Wymiana zaworu redukującego ciśnienie na sieci wodociągowej w m. Wrząca. 

 

Do punktu 4-go. 

Podjęcie uchwały w sprawie: programu współpracy Gminy Gostynin z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2020. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: wiem, że Pani Sekretarz omawiała. 



Sekretarz Gminy Marzena Bulińska; ja tylko dodam kilka słów, program współpracy z 

organizacjami pozarządowymi był przedmiotem obrad Komisji Porządku i szczegółowo był 

przedstawiony, ja tylko poinformuję Państwa że na rok 2020 zaplanowano środki na ten 

program wysokości 295 tyś zł. współpraca finansowa będzie się odbywać w sferze zadań 

publicznych obejmujących zadania własne gminy w zakresie: 

- wspierania i upowszechniania kultury fizycznej 

- podtrzymania i upowszechniania tradycji narodowej, pielęgnowania polskości oraz rozwoju 

świadomości narodowej, obywatelskiej i kulturowej 

- kultury sztuki, ochrony dóbr kultury i dziedzictwa narodowego 

-  przeciwdziałania uzależnieniom i patologiom społecznym 

- porządku i bezpieczeństwa publicznego 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: dziękuję Pani Sekretarz. Czy 

Państwo radni mają jakieś zapytania co do tego projektu uchwały? 

Opinia Komisji: 

Komisja Porządku Publicznego projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: kto z Państwa jest za przyjęciem tego 

projektu uchwały 

- głosowanie: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uwag nie wnieśli. 

Radnych obecnych w głosowaniu było – 14 

Uchwała została przyjęta –14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 5-go. 

Podjęcie uchwały w sprawie: ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 

w mieszkaniach chronionych i ośrodkach wsparcia udzielających schronienia osobom tego 

pozbawionym, w tym osobom bezdomnym. 

Radna Jolanta Sulma wyszła z Sali. 

Kierownik GOPS Magdalena Dołęga: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, zgodnie z art. 97 

ust. 5 ustawy o pomocy społecznej do kompetencji Rady Gminy należy ustalania odpłatności 

za pobyt mieszkania  w ośrodkach wsparcia. W związku z nowelizacją ustawy o pomocy 

społecznej nowelizacja ta wprowadziła możliwość obciążania kosztami osób skierowanych do 

schronisk dla osób bezdomnych i schronisk dla osób z usługami opiekuńczymi mimo, że nie 

przekraczają kryterium dochodowego z ustawy o pomocy społecznej. Mając na względzie 

przejrzystość stanowionych przepisów proponuje unormowanie odpłatności za pobyt w tych 

placówkach w tejże uchwale. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: dziękuję Pani Kierownik, czy ktoś z 

Państwa ma jakieś zapytania do projektu uchwały? 



Opinia Komisji: 

Komisja Zdrowia Pomocy Społecznej Oświaty i Kultury projekt uchwały zaopiniowała 

pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: kto z Państwa jest za przyjęciem tego 

projektu uchwały 

- głosowanie: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uwag nie wnieśli. 

Radnych obecnych w głosowaniu było – 13 

Uchwała została przyjęta –13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 7-go. 

Podjęcie uchwały w sprawie: obniżenia średniej ceny skupu żyta, będącej podstawą do 

ustalenia podatku rolnego na rok  podatkowy 2020. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: oczywiście omawialiśmy to na komisjach problemowych, ale są 

Drodzy Goście i też ten temat ich interesuje, dlatego pozwolę sobie pokrótce ten temat 

omówić. Wiecie Państwo, że od roku 2014 do chwili obecnej cena ustalona przez Radę czyli 

obniżenie do wys. 43 zł. Ta cena żyta kształtowała się bardzo różnie, powiem Państwu, że w 

roku 2017 na 2018 cena ogłoszona przez Główny Urząd Statystyczny to była kwota  52,49 zł 

obniżyliśmy ja do kwoty 43zł za dt, w kolejnym roku czyli  w 2018 na 2019 ogłoszona przez 

Główny Urząd Statystyczny cena to była 54,36zł też obniżyliśmy do 43zł. za dt to w skali roku 

daje z ha przeliczeniowego 107,50zl. W tej chwili cena ogłoszona przez Główny Urząd 

Statystyczny na rok 2020 to jest kwota 58,46zł. Na pewno Państwo podjęliście dyskusje, ze 

ceny na rynku nie ma, ale nie nam w tej chwili jest wnikać, czy taka cena jest, czy nie. To jest 

cena z 11 kw do tyłu, czyli jest ona taka uśredniona prawie z 3 lat, wcześniej gdy była ustalana 

tylko na podstawie 3 kw danego roku była niesprawiedliwa akurat kwestia znalazła koniunktura 

na żyto, czy była dekoniunktura, różnice odbijały się na wysokości podatku, nie zawsze ta cena 

była ustalana na dany rok gdzie trafiło na dekoniunkturę a odnosiło się do poprzedniego roku 

gdzie była koniunktura i cena była wysoka. Wprowadzenie tej zasady już od dłuższego czasu 

średniej ceny za 3 kw spłaszcza te skutki wahań ceny żyta, w związku z tym uważam że jest 

to bardziej sprawiedliwe niż to co obowiązywało wcześniej, nie mniej jednak skoro jest w tej 

chwili cena 58zł za dt. ogłoszona przez Główny Urząd Statystyczny 58,46zł.proponuję obniżyć 

to do stawki 49zł. czyli podnosimy w stosunku do tego roku i do poprzednich lat, ale też musicie 

państwo zdawać sobie sprawę mimo kroczącej tej ceny my utrzymywaliśmy przez kolejne 4 

lata ceny na poziomie 43zł. My też mamy zadania których nam przybywa, na które mamy coraz 

mnie dofinansowania, więc gdzieś musimy gdzieś tych środków szukać, więc uważam że i tak 

jest obniżenie znaczne, bo jeżeli z 58zł obniżamy do 49zł i tak obniżamy prawie że o 9,50 zł. 

na dt. To da stawkę z 1 ha przeliczeniowego 122,50 zł. jest to wzrost na 1 ha przeliczeniowym 



o 15zł. Można było, takie sygnały w kolejnych latach z 43zł podnosić o 2 zł, można było 

oczywiście, ale już rolnicy by to zapłacili, nie zapłacili tego, czyli te lata kolejne w których 

utrzymywana była niska stawka to był ukłon w kierunku rolników mający na uwadze ochronę 

rolników przed tymi skutkami suszy i nie korzystnych różnych zjawisk, nie mniej jednak nie 

możemy w nieskończoność utrzymywać takiej niskiej stawki, tym bardziej, że jeżeli spojrzymy 

na podjęte uchwały jakie były przymierzane w gminach ościennych to i tak będziemy mieli 

jedną z najniższych stawek na terenie powiatu gostynińskiego, ale i generalnie szerzej. 

Zawsze mówimy o Baruchowie, Łącku o Strzelcach itd. Gdzie gminy sąsiednie przymierzały 

stawki  52zł, 54zł, nawet 50zł, 49zł to będzie najniższa w regionie którą ja też proponuję 

Państwu obniżyć tą cenę żyta do poziomu 49zł. Zdaje sobie sprawę, że to jest podwyżka w 

stosunku roku 2019 o 15zł.w naszym przeliczniku tak jak powiedziałem, mamy wile zadań do 

wykonania m.in. drogi i wiele, wiele innych rzeczy, drogi którymi chcecie dojechać do swoich 

pól, więc skądś musimy za ta zadania czerpać środki, stąd uważam że tak jest to niewielka 

podwyżka w stosunku do tej ceny która ogłoszona jest przez Główny Urząd Statystyczny, 

prośba o przychylność w tym temacie. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: dziękuję Panie Wójcie, czy ktoś z 

Radnych chciałby zabrać głos? Bardzo proszę Panie Radny. 

Radny Piotr Paweł Piotrowski: Panie Wójcie uważam, że to jest to krzywdząca stawka i 

chciałbym postawić wniosek żeby kwota została 40zł taka jak była, ponieważ warunki 

atmosferyczne są takie jakie są od kilku już lat i to było bardzo krzywdzące, a niech Pan  nie 

porównuje innych gmin m. in gminę Baruchowo, my płaciliśmy 25zł za śmieci, a Baruchowo 

płaciło 15zł za śmieci, to chociaż zrekompensujmy w ten sposób. Stawiam wniosek żeby 

stawka była taka jak dotychczas. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: Panie Radny wcześniejsza stawka to  

była 43zł. i taki wniosek Pan stawia. Czy jeszcze ktoś z Państwa Radnych chciałby coś powiedzieć? 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: tytułem uzupełnienia, musimy sobie zdawać sprawę, 

obniżenie w tej chwili z 58zł. do 43zł to jest 15zł na dt żyta x 2,5 to jest przeliczenie na ha 

przeliczeniowy to jest 37zł, 38zł. na ha przeliczeniowym obniżymy w stosunku do tej maksymalnej. 

To jest pierwszy czynnik, ze my się pozbawiamy dochodu jako gmina, jako rada, więc skąd w 

budżecie mamy brać na te środki, a dwa mamy kwotę odbicie tego zjawiska subwencji 

wyrównawczej, której jesteśmy beneficjantem jako gmina, która ma poziom dochodu jednym z 

niższych, w związku z tym my nie jesteśmy beneficjentami subwencji wyrównawczej, więc kluczem 

odpowiednim jakim tam jest – nie chcę tutaj przytaczać, oczywiście ta subwencja wyrównawcza 

zostaje nam wtedy ścięta, bo skoro pozbawiamy się świadomie przychodów własnych to nie 

oczekujmy, że Państwo nam da  subwencje wyrównawczą, więc nam się to odbija dwukrotnie. Stąd 

mój wniosek i apel żeby było 49zł, uważam że i tak jest to obniżenie o 9 zł w stosunku do 

maksymalnej, to i tak jest ukłon ze strony rolników. Gmina Baruchowo z tego co wiem, nie wiem 



czy przyjęła, ale też miała 49zł., ale nie chce wnikać, polenizować, porównywać, argumentem który 

jest, aby z tą propozycją wyjść, nie do maksymalnej, nie do poziomu 54zł tylko do 49zł. Ta susza, 

która dotknęła, ja to rozumiem, ja też z wykształcenia jestem rolnikiem i kilkadziesiąt lat w rolnictwie 

pracowałem i znam problemy, ale zdajemy sobie sprawę, że w tym roku jak i w poprzednim roku 

rolnictwo było objęte pomocą rządową w tym zakresie, która i ta pomoc rządowa ma 

rekompensować te straty, a obniżenie ceny żyta w jakiejś części to też jest ukłon w tym kierunku, 

ale nie idźmy za głęboko. 

Radna Sulma wróciła na salę. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: dziękuję Panie Wójcie. Proszę Pani 

Radna Michalska. 

Radna Ewa Michalska: mam pytanie do Pana, Panie Wójcie jaka wysoka jest ta subwencja 

wyrównawcza, jak jest w budżecie za tamten rok, żebyśmy mieli świadomość taką, Pan Wójt 

powiedział dlatego że V i VI klasy są zwolnione z podatków, więc my mamy część, która wcale nie 

płaci podatku, dostajemy subwencji jako gmina tej wyrównawczej, jakiego rzędu to są przychody 

czy mógłby w tym momencie Pan powiedzieć bo to na pewno da inny obraz, poza tym ten budżet 

ja już też kilka lat jestem radną i sama rozumiem, że każdy wzrost to wiadomo jest nie przychylny 

aby podatki były jednak niskie, ale zauważcie Państwo, że polityka państwa idzie w takim kierunku, 

aby pozbawić samorządy tych przychodów, nawet taka propozycja, która zwalnia osoby z podatków 

do 26 roku życia niepłacenia podatków, my jako gmina też mamy podatek z PIT-ów i CIT-ów, więc 

już w tym momencie mamy mniej, więc również jest to że mamy 8 szkół n na terenie Gminy i nie 

wiem za poprzednie lata, nie wiem jak wygląda, bo to był jak zaczynałam pracę w Radzie to było 

4.5 mln teraz prawdopodobnie doszliśmy do 8-9 mln zł które musimy dołożyć jako Gmina do tego, 

więc ja rozumiem i też jestem rolnikiem, powinnam wspierać jak gdyby, ale mam osoby które 

prowadzą te działalności, czy  są rolnikami, ale to że obniżona ta subwencja to również będzie 

działało na niekorzyść, wiadomo, że Pan Wójt w drastycznych przypadkach umarza podatek, więc 

ja myślę, że tutaj obniżając jak gdyby to strzelamy sobie w kolano bo w tym momencie mamy 

mniejsze subwencje i nie oszukujmy się proszę Państwa szkoły nas bardzo dużo kosztują, ja 

rozumiem ktoś powie w tym momencie; nie mam dzieci w szkole i co to mnie interesuje, ale to jest 

nasza przyszłość więc my też musimy się i Pan Wójt zastanowić się skąd wziąć na wszystko, na 

drogi, na całe inwestycje, które są bardzo wysokie, każdy chciałby aby inwestycje były bardzo 

wysokie, zarówno w swoim okręgu jak i na terenie całej Gminy, więc może to jest jakaś kropla, 

może działam na niekorzyść, ale powiem że patrzę na całą Gminę, nie patrzę przez pryzmat jednej 

grupy, ale będziemy mieli za chwilę niższe i tu myślę, że powinniśmy jako Rada, ja przepraszam 

że w tym punkcie, ale powinniśmy zgłosić taki problem do budżetu, do samorządu, żeby nam tego 

podatku, wszędzie ten podatek obniża się, również ta subwencja tak jak mówię nie jest 

odpowiednia, nie jest wystarczająca, nie wiem jaka była za 2018 chyba 8 mln zł do szkół które 

dołożyliśmy, robimy spore inwestycje, ja patrzę na Gminę przez pryzmat ogólny, nie tylko przez 



pryzmat swojego okręgu, ale cały, więc na pewno chcielibyśmy dróg, chcielibyśmy aby drogi były 

doświetlone, żeby ładnie te nasze wsie wyglądały, ale niestety skądś musimy brać na to pieniądze. 

Myślę, że i tak obniżamy do 49zł jeśli ktoś nie będzie mógł zapłacić, to Pan Wójt znajdzie jakąś 

furtkę żeby komuś umorzyć, jestem też za tą propozycją żeby zachować te 49zł. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: dziękuję bardzo, proszę Panie Wójcie. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: odnośnie subwencji, za chwilę powiem, Pani Sekretarz 

poszła, nie mam przy sobie uchwały budżetowej, więc nie chcę się pomylić, ale to jest grubo ponad 

mln zł. ona ma różne składowe, zawsze gdy się spotkamy i dyskutujemy m. in. na konwencie z 

władzami centralnymi zawsze nam argumentują wy nie patrzcie przez pryzmat finansowania 

oświaty tylko przez subwencje oświatową, bo oświatę macie finansować nie tylko z subwencji 

oświatowej, ale i innych składników m. in. z tej wyrównawczej, równoważącej  i z dochodów 

własnych itd. są to zadania własne Gminy częściowo na które Państwo nie koniecznie musicie się 

zabezpieczyć, więc naprawdę nie jest łatwo. Na ten rok 2020 subwencja oświatowa nieznacznie 

przekroczy 10 mln zł ale z kolei chcę Państwa uświadomić, że projekt budżetu będziemy lada 

moment za 2-3 tygodnie p przyjmować i z taką propozycją do Państwa wyjdę i na oświatę wydatki 

na 2020r. przekraczają 19 mln zł.  mówię też o inwestycji którą planujemy w wysokości 2 mln ale 

dokładamy potężne pieniądze do subwencji oświatowej, lada moment będziemy podejmowali inne 

stawki podatków lokalnych m. in. podatki od nieruchomości, podatki od środków transportowych 

gdzie też omawiając kolejno te uchwały będę Państwu pokazywał, że i tak znacząco obniżamy do 

maksymalnych, moglibyśmy posługiwać się maksymalną, wiele samorządów posługuje się 

maksymalnymi, te od działalności gospodarczych, czy inne od maksymalnymi stawkami operują. 

My oczywiście mamy świadomość specyfiki naszej gminy zamożność proponujemy obniżenie, ale 

też obniżać można do pewnego etapu. Bo tak samo obniżenie podatku od nieruchomości, podatku 

od środków transportowych będzie skutkowało tym samym co obniżenie ceny żyta. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: dziękuję Panie Wójcie, proponuję aby 

Pani Sekretarz może w punkcie 17 udzieliła odpowiedzi na zapytanie Radej, czyli odpowiedzi 

interpelacje i zapytanie Radnych. 

Radny Piotr Paweł Piotrowski: jestem  radnym 9 lat, nie pamiętam tak znacznej podwyżki jak teraz 

Pan Wójt proponuje. Zrozumiem może być minimalna zgodnie z inflacją, ale nie jaka teraz jest. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: dziękuję Panie Radny, bardzo proszę 

Panie Radny Balcerzak. 

Radny Marek Balcerzak: Szanowni Państwo, nie wiem czy uda się tak na szybko ustalić jaka to 

będzie kwota jaką płacimy, ja dzisiaj analizowałem szczegółowo, dość mechanizm jest 

skomplikowany z widzenia subwencji wyrównawczej, natomiast co do zasady, to jest jedna taka 

zasada; subwencja wyrównawcza zależy od dochodu na mieszkańca gminy i najbardziej 

niekorzystną rzeczą jest że te dochody, są dochody możliwe do zdobycia czyli w tym wyliczeniu 

dochodów na mieszkańca bierze się maksymalną stawkę danego podatku, w tym przypadku jest 



to 58zł i taka stawka jest liczona, niezależnie od tego jaką my ustalimy wartość tego podatku to nie 

będzie miało wpływu jakby na naszą subwencję. Subwencja ta będzie i tak pomniejszona w tym 

przypadku. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: dziękuję Panie Radny, przystąpimy w tej 

chwili do opinii komisji. 

Opinia Komisji: 

Komisja Budżetu i Finansów projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin: projekt pierwotny uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

Komisja Rozwoju Gospodarczego projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: czyli procedowany na komisjach projekt 

uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: generalnie całość subwencji jaką otrzymaliśmy z budżetu 

Państwa na wszystko to jest 18.844mln zł, subwencja wyrównawcza to jest 212588 tys. zł. część 

oświatowa na ten rok to jest 9.706 mln. zł, ogólna z budżetu Państwa to jest 8.925mln. zł. w sumie 

18.844mln zł. Ja mam wyliczone skutki obniżeń na rok 2019 i od osób fizycznych te skutki obniżeń 

tych maksymalnych stawek podatku w tych kategoriach, gdzie unikamy, bo nie wszystkie kategorie 

obniżamy, to jest w skali roku od osób fizycznych to jest 645 tyś zł., od osób prawnych  to jest kwota 

206.837zł. ponad 850 tyś zł. świadomi sami pozbawiamy się. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: dziękuję Panie Wójcie, teraz przystąpimy 

do głosowania nad wnioskiem Radnego, czyli wniosek o pozostawienie podatku rolnego w roku 

2020 na poziomie podatku z roku 2019. 

Kto z Państwa jest za przyjęciem wniosku? 

- głosowanie: 

Komisja negatywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Radnych obecnych w głosowaniu było – 14 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: teraz przystępujemy do glosowania nad 

projektem uchwały, który był opiniowany na komisjach, które zaopiniowały pozytywnie. 

- głosowanie: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uwag nie wnieśli. 

Radnych obecnych w głosowaniu było – 14 

Uchwała została przyjęta –13 głosami za. 1 głos przeciw i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 8-go. 

Podjęcie uchwały w sprawie: określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 

2020 obowiązujących na terenie Gminy Gostynin. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: generalną zasadą jaką tutaj proponujemy ze strony 

Urzędu to jest podniesienie tych wszystkich stawek, które były obniżone, bo część stawek jest 



maksymalna ale te które były obniżane proponuję podnieść o 5% mając na uwadze tą samą 

zasadę o zabezpieczenie dochodów dla budżetu Gminy i np. podatek od nieruchomości 

`gruntów związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej z 0,79 gr. Proponujemy 

0,83gr. to jest 0,04 gr na m2 jaką podnosimy, maksymalna ogłoszona to jest 0,95gr. To i tak 

obniżamy o 0,12gr. Kolejna pod wodami jest 4,80zł i jej nie zmieniamy. Od gruntów 

pozostałych, które na terenie naszej gminy sporo występują i budzą bardzo wiele kontrowersji, 

to są pozostałości po gospodarstwach rolnych, które kiedyś właściciele zdawali, a zostawili 

sobie 30 arów, małą działeczkę itd. I teraz płacą taką bardzo wysoka stawkę om m2 to i tak 

mamy 0,20gr w roku 2019 i idąc kluczem 5% wzrostu to jest 0,22gr. a maksymalna ustalona 

przez Ministra Finansów to jest 0,50gr. Kolejne są maksymalne, od budynków mieszkalnych 

mieliśmy 0,70gr. w roku 2019, proponujemy podniesienie 5% to będzie 0,74gr. czyli o 0,04gr. 

maksymalna jest 0,84gr. Prowadzenie działalności gospodarczej mieliśmy 17.52zł. 

maksymalna jest 23,90zł zgodnie z kluczem 5% to jest 18,71zł. Kolejna stawka to jest 

maksymalna, więc jej nie zmieniamy, na prowadzenie odpłatnej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 4,86zł. a było 4,63zł. maksymalna jest 

8,05zł., od budowli pozostawiamy 2% to jest maksymalna i może dotyczyć sieci 

elektroenergetycznej i od rurociągu naftowego, od budowli i tutaj też utrzymujemy 2% to tez 

dotyczy wiatraków. 

Wyszła Radna Elżbieta Tyszkiewicz i Radny Janusz Brudnowski. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: dziękuje Panie Wójcie, proszę Radny 

Piotrowski. 

Radny Piotr Paweł Piotrowski: również chciałbym postawić wniosek, o pozostawienie tych cen 

jakie były. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: czy ktoś z Państwa Radnym ma 

jeszcze jakieś zapytania do tego projektu uchwały? Proszę o opinie komisji. 

Opinia Komisji: 

Komisja Budżetu i Finansów projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

Komisja Rozwoju Gospodarczego zaopiniowała pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: będziemy głosować za wnioskiem 

Radnego Piotrowskiego, o pozostawienie stawek podatku od nieruchomości na rok 2020 na 

poziomie podatku z roku 2019. 

- głosowanie: 

Komisja negatywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uwag nie wnieśli. 

Radnych obecnych w głosowaniu było – 12 

Uchwała została przyjęta –2 głosami za i 11 głosów wstrzymujących co stanowi załącznik do 

protokołu. 



Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: wniosek został odrzucony. W tej 

chwili przystępujemy do głosowania nad projektem uchwały które były procedowane na 

komisji.  

- głosowanie: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uwag nie wnieśli. 

Radnych obecnych w głosowaniu było – 12 

Uchwała została przyjęta –12 głosami za, 1 sprzeciw i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 9-go. 

Podjęcie uchwały w sprawie: określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na 2020 rok oraz zwolnień od tego podatku. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: Drodzy Państwo, Panie Przewodniczący tutaj tym 

samym kluczem co podatek od nieruchomości proponuję też te wszystkie stawki, które zostały 

obniżone i to znacząco, taką tabelą dysponuje i będę mówił o tych stawkach obowiązujących 

w 2019r i proponujemy na rok 2020 i maksymalne bardzo znacznie odbiegają od tych 

maksymalnych, czyli tutaj kwota zwolnienia jest daleko idąca, dodam że w skali Gminy mamy 

195 tych pojazdów od których są podatki od środków transportowych płacony różnych 

kategorii, jest to bardzo obszerna uchwała która kategoryzuje pojazdy bardzo szeroko i 

szczegółowo, proponuje w tych stawkach, które były znacząco obniżone podnieść w stosunku 

do roku 2019 o 5% mając na uwadze to, że też od szeregu lat nie regulowaliśmy tych stawek, 

nie podnosiliśmy mino że przez Ministra Finansów ogłaszany znacząco rosły. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: dziękuje bardzo. Czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos? 

Opinia Komisji: 

Komisja Budżetu i Finansów projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

Komisja Rozwoju Gospodarczego zaopiniowała pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: przystępujemy do podjęcia uchwały 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2020 rok oraz 

zwolnień od tego podatku 

- głosowanie: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uwag nie wnieśli. 

Radnych obecnych w głosowaniu było – 12 

Uchwała została przyjęta –12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 10-go. 

Informacja w sprawie: średniej ceny sprzedaży drewna dla celów wymiaru podatku leśnego. 



Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: informacja, iż proponuję utrzymać tą cenę drewna 

ogłoszoną przez Urząd Statystyczny i ona wynosi za 3 kw. 2019 wynosi 194,24zł za 1m3, to da 

stawkę podatku leśnego z ha 42, 73zł. Tutaj oczywiście grunty leśne, które są zlokalizowane 

na terenie naszej Gminy są to głównie grunty lasów państwowych, myślę że jeśli chodzi o 

stronę lasów państwowych to musimy robić ukłon obniżając, bo to miałoby skutki,  lasów 

prywatnych jest niewielki odsetek, proponuje w tej maksymalnej wysokości jaki Urząd 

Statystyczny przyjąć jako podstawę do opodatkowania podatek leśny i to wymaga przyjęcia 

uchwały, lecz przyjęcie informacji. 

Do punktu 11-go. 

Podjęcie uchwały w sprawie: dopłaty do ceny 1 m3 odprowadzanych ścieków. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: to też oczywiście dyskutowaliśmy niejednokrotnie na 

temat tej dopłaty do ceny 1 m3  ścieków, popłacamy już od szeregu lat, dobrze że coraz mnie, 

był taki okres, że i 3,60zł dopłacaliśmy do m3  wraz z obniżeniem kosztów jednostkowych w 

roku 2017 czy w 2016 zmniejszyliśmy wtedy dopłaty do ścieków, a nie zwiększyliśmy stawki 

mieszkańcom. Mając na uwadze to, że w tej chwili realizujemy kanalizacje w Zaborowie 

dopiero przyłącza w perspektywie najbliższego pół roku powstaną, ten strumień ścieków 

wzrośnie, mamy w planach kolejne zadania kanalizacyjne, które doposażą nasze 

oczyszczalnie ścieków w większy strumień ścieków, a to pozwoli wyjść z kosztów 

jednostkowych, obniży te koszty jednostkowe. Ja dzisiaj składam taką deklaracje, że to jest 

ostatni rok w którym dopłacamy do m3  ścieków dla naszych mieszkańców te argumenty, które 

przytaczane są do dyskusji gdy Państwo rozmawiacie na komisji, czy roboczo, że mieszkańcy 

którzy tego luksusu nie mają kanalizacji spławialnej, czy ciśnieniowej czy grawitacyjnej 

niejednokrotnie płacą więcej, bo w tej chwili cena za m3 gdy przeliczymy ścieków odbieranych 

przez środki transportowe, lub wywiezienie na oczyszczalnie to niestety te stawki jednostkowe 

są i często przekraczają, więc dlatego uważam że pozwólmy się mieszkańcom przyłączyć do 

tej oczyszczalni ścieków które mają wolne moce przepompowe i to ostatni rok dopłacania do 

tych ścieków i rok 2021 uważam, że koniec dopłat i niech mieszkańcy płacą stawkę taką jaka 

wynika z kosztów eksploatacji mieszkańców. 

Prezes Zakładu Komunalnego Paweł Czarnecki: na temat 2021r. cena za wodę i za ścieki 

została ustalona w 2018r. na 3 lata w tej chwili ceny które obowiązują jeśli chodzi o ścieki będą 

obowiązywały do końca maja, czy 5 czerwca 2021r. O zmianie możemy dopiero mówić przy 

kalkulacji na lata 2021, jak Wody Polskie, czy ustawodawca zrobi tak samo jak poprzednio to 

następna kalkulacja będzie w 2021 -2024 i  wtedy możemy mówić o zmianie ustawy. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: tytułem uzupełnienia w sprawozdaniu przytaczałem, 

że ceny energii rosną ponad 40% i one będą dotyczyły również Zakładu Komunalnego tak 



samo jest odbiorcą energii elektrycznej, gdzie nie będzie mógł w tej chwili wkalkulować tej 

podwyższonej ceny energii elektrycznej w tą stawkę, którą mieszkańcy będą wpłacali, 

natomiast mówię o 2021r. że odpłatność mieszkańców będzie na poziomie rzeczywistych 

kosztów tak jak przez Wody Polskie zostało zatwierdzone i na mieszkańców to wzrośnie. Tak 

więc argumentuje to, że podana analizie koszty wywozu m 3 ścieków tym systemem wywozów 

ascynizacyjnych one są niejednokrotnie droższe, a dwa że jest problem z pozbyciem się 

ścieków, bo tego nikt nie chce przyjmować  ponieważ są to ścieki zagniłe, skażone grzybem, 

bakteriami beztlenowymi, które oczyszczalnie ścieków biologiczne zabijają i nikt nie jest tym 

zainteresowany, są to ścieki które są składowane w zbiorniku bezodpływowym 2-3 m-e 

jeszcze jest to w miarę do ogarnięcia, ale gdy to zalega pół roku, albo i więcej czasami to jest 

ściek taki, który nie nadaje się do przetworzenia na oczyszczalnię ścieków i jest problem z 

pozbyciem się takiego ścieku i stąd m. in. koszty usługodawców rosną bo nie mają co z tym 

zrobić i muszą płacić stawki że ktoś im na oczyszczalnię nie przyjmuje. 

Radny Mirosław Nowacki: ja uważam, że ścieki na wsi są bardzo drogie w porównaniu do 

miejskich ścieków i nie wiem czy to nie odbije się na tym, że ludzie będą może rezygnować z 

tego za odpady za ścieki, nie wiem czy to się uda, aby pozyskać skutek tego że będzie coraz 

mniej tych ścieków oddawane do oczyszczalni ścieków. 

Prezes Zakładu Komunalnego Paweł Czarnecki: Miejskie Przedsiębiorstwo w Gostyninie ma 

do przerobienia i przyjmuje 600 tyś m 3 ścieków, natomiast my przyjmujemy 46 tyś.m3  co 

prawda my mamy 40 - 44km. sieci, oni mają więcej sieci, ale my mamy jeszcze kilkadziesiąt 

albo jeszcze więcej przepompowni i mamy 3 oczyszczalnie, nie mamy zbyt ekonomicznie 

sytuacji klarownej żeby te ścieki były tańsze niż w Miejskim Przedsiębiorstwie. Tak samo jest 

z wodą, Miejskie Przedsiębiorstwo ma 70 km. Sieci i ma 600 parę tyś. m3 , natomiast my mamy 

360-370km. sieci gdzie są odcinki niektóre gdzie w ciągu roku z 1km. jest 1200-1300 m3 . 

Radny Mirosław Nowacki: rozumiem, tylko system który jest odbierany przez tą 

przepompownie to może to generuje koszty tego, że ścieg jest taki drogi, bo jakiś czas działały 

bardzo dobrze te oczyszczalnie, teraz są awarie i teraz może być dużo drożej. 

Prezes Zakładu Komunalnego Paweł Czarnecki: Jeżeli chodzi o system to rozwiązują warunki 

techniczne, narzucają pewne rozwiązania i tu nic nie zrobimy, natomiast jakieś awarie 

występują we wszystkich urządzeniach i trzeba się z tym liczyć czy się kupi samochód, czy 

coś innego i po jakimś czasie przestaje być awaryjny i trzeba to usunąć, a poza tym w znacznej 

części ludzie ci co dostarczają są przyczyną, powodem tego że to się psuje, bo wiele jest 

rzeczy które nie powinny być wrzucane do kanalizacji tylko do kosza, a niestety co tydzień 

robimy przegląd i wyrzucany z koszy, które nie powinny dostać się do kanalizacji. 



Radny Marek Balcerzak: Szanowni Państwo, ja też wierzę że przestaniemy dopłacać kwota w 

przyszłości będzie całkowicie wpłacana przez użytkowników, natomiast jest dobry dren i to 

zauważam, że z czasem mijają lata, a my mówimy o tym niemal co roku ta kwota dopłaty 

znacznie się już zmniejszyła, były takie lata gdzie dopłacaliśmy ponad 140 tyś. zł. w tym 

momencie planowana jest 80 tyś. zł. Ja myślę, że trzeba spowodować żeby było tych 

przyłączy, kwota dopłaty maleje pomimo wzrostu kosztów, bo na pewno koszty jeśli chodzi o 

Zakład Komunalny rosną z roku na rok, niemożliwe żeby te koszty malały, ja myślę że sposób 

doprowadzenia tej kwoty realnej do takiej jakiej prowadzą mieszkańcy możliwa jest dzięki 

temu, że będzie tych przyłączy więcej. Mam taką nadzieję, że po przyłączeniu Zaborowa, ale 

również tu apelowałem co roku żeby wzmóc, czy zdopingować osoby które już od wielu lat 

mieszkają na terenach, które mają sieć, a nie chcą się podłączyć, procent podłączenia sieci w 

takich miejscowościach jak Górki, Dąbrówka z mojej tutaj informacji jest bardzo niski 

podłączmy się, jest to po prostu bardzo wygodne, korzystne, a jednocześnie wpłynie na 

obniżenie właśnie tych kosztów, tak jak Pan Prezes powiedział, im tych ścieków będzie więcej 

koszty jednostkowe będą niższe i nie będziemy musieli prawdopodobnie podłączać. 

Radna Ewa Michalska: ja jeśli mogę w tym temacie, to chciałabym powiedzieć, że będę 

głosowała przeciw, dlatego że to jest już mój któryś wniosek z któregoś roku, Pan Wójt 

powiedział że przyszły rok, okazuje się, że nie do końca, będzie to maj i nie będzie to 2021r 

dlatego że inwestycje kanalizacyjne są wielomilionowe, to jest wiele milionów, które z budżetu 

gminy przekazywane jest na te inwestycje i to co powiedział mój poprzednik Radny Marek 

Balcerzak, trzeba by postarać się żeby wszyscy mogli się podłączyć i w tych mechanizmach 

uczestniczyć, jeżeli gmina robi wielomilionowe inwestycje i mieszkańcy się nie podłączą, to 

teraz ja, która reprezentuje swoich wyborców z mojego okręgu nie zgadzam się po prostu z 

tym, bo jeżeli moi mieszkańcy sami muszą się borykać z wywozem, część ma oczyszczalnie 

przyzagrodowych, skorzystała, ale większość nie ma, to jest to, że my w jednej części mamy, 

Przewodniczący prosił o zmianę podatku, obniżenie, a z drugiej części żebyśmy dopłacali do 

ścieków. Ja rozumiem, że moglibyśmy dopłacać do wody, bo woda bardzo cenna i tej wody 

jest coraz mniej, ale dlatego mój głos tutaj będzie przeciwny dopłaty do ścieków, dlatego że 

reprezentuje taki obszar moich mieszkańców, dla których działałabym na niekorzyść, dlatego 

będę przeciwna. 

Opinie komisji: 

Komisja Rozwoju Gospodarczego projekt uchwały w tej formie proponowanej przez Urząd 

zaopiniowała pozytywnie. 

- głosowanie: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uwag nie wnieśli. 



Radnych obecnych w głosowaniu było – 11 

Uchwała została przyjęta –10 głosami za, 1 głos przeciw  i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 12-go. 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na 2019 rok. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, uchwała 

budżetowa będzie powiązana z WPF. WPF będzie wynikała ze zmian w uchwale budżetowej, 

nie tylko tej uchwale budżetowej, ale i tą uchwałę budżetową, którą podejmowaliśmy 25 

października, wtedy w WPF żeśmy nie zmieniali, te zmiany które są tam, muszą mieć 

odzwierciedlenie tej WPF, czyli zmiany tej dzisiejszej uchwały i poprzedniej uchwały 

odzwierciedlają WPF. 

Na sale przyszła Radna Elżbieta Tyszkiewicz, Radna Jolanta Sulma i Z-ca Wójta Paweł 

Goliszek. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: pierwsze zacznę od zmiany planu budżetowego, 

zarówno w dochodach jak i wydatkach, szczegółowo bardziej się skupię na konkretnych 

danych w tym zakresie. 

W dziale 852 jeśli chodzi o dochody Pomoc społeczna to jest decyzja Wojewody o dotacji w 

wys.4.290,00zł, zmniejszenia 0zł.skutki przesunięć to jest zwiększenie o 4.290,00zł.w obrębie 

działu 852.  

W dochodach majątkowych w dziale 754 Bezpieczeństwo Publiczne i ochrona 

przeciwpożarowa rozdział 75412 Ochotnicze straże pożarne dokonuje się zwiększenia planu 

dochodów majątkowych o 30.000,00zł. zasygnalizowałem Państwu w swoim sprawozdaniu, 

że umowa z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 

Warszawie została podpisana na dofinansowanie realizacji zadania zakupu sprzętu 

ratowniczego dla OSP w Sierakówku w kwocie 30.000,00 zł. w trakcie omawiania wydatków 

dojdzie nam udział własny, w tym zakresie będzie 34.000,00zł. 

Jeżeli chodzi o wydatki bieżące to łącznie w dochodach w obrębie tej uchwały budżetowej 

dokonujemy zwiększenia w wys. 34.290,00 zł. 

W zakresie wydatków w dziale Transport i łączność w drogach publicznych dokonuje się 

zmniejszenia planu wydatków bieżących o kwotę 10.758,50zł z tytułu zakupu materiałów i 

wyposażenia, 15.800,00zł z tytułu różnych opłat i składek to są środki, które w tych rozdziałach 

zdejmujemy, a przeznaczamy je na inne rozdziały, a mianowicie na 9.800,00zł z tytułu 

wynagrodzeń bezosobowych dot. zlecenia przeglądów dróg gminnych i 55.000,00zł z tytułu 



zakupu usług remontowych, są to bieżące utrzymanie dróg, łącznie w dziale 600 zwiększenia 

- 64.800,00zł, zmniejszenia 26.558,59zł co daje bilans zmian 38.241,41zł. 

W Gospodarce mieszkaniowej 4500,00zł dokonujemy zwiększenia z tytułu zakup usług 

pozostałych. 

W dziale 710 Działalność usługowa zdejmujemy tutaj 10,000.00 zł. z tytułu wynagrodzeń 

bezosobowych też przesuwając te środki w dalszej części proponowanych zmian na te 

zadania. 

W dziale Administracja publiczna chodzi o rozdział Rady Gmin dokonujemy zmniejszenia 

wydatków o 4.000,00zł z tytułu zakupów materiałów i wyposażenia, 10.000,00zł  z tytułu  usług 

pozostałych, 600,00zł z tytułu podróży służbowych i krajowych takie są w tej chwili rezerwy i 

oszczędności, natomiast rysują nam się braki na umowy zlecenia Urzędu Gminy Gostynin to 

są m.in. sytuacja związana z przebywaniem Pani Skarbnik na zwolnieniu, a to miejsce 

zatrudniłem osobę na umowę zlecenia, która pomogła nam opanować sprawy budżetowe, 

dopiąć go i przedstawić Radzie i bieżące sprawy związane z zamknięciem budżetu braki więc 

przesuwamy te środki. 

W dziale750 Urzędy gmin 10.000,00 zł zmniejszamy plan wydatków z tytułu składek na 

fundusz pracy, 2.700,00zł z tytułu środków żywności, 14.000,00zł tytułu opłaty za 

administrowanie i czynsze za budynki, lokale i pomieszczenia garażowe, 25.750,87zł z tytułu 

różnych opłat i składek i przeznaczamy to o zwiększenie wydatków bieżących o kwotę 

17.300,00zł z tytułu wynagrodzeń bezosobowych, 35.000,00zł  z tytułu zakup usług 

pozostałych, 4.000,00zł z tytułu opłaty zakupu usług telekomunikacyjnych i 750,87zł z tytułu 

odpisu na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych. Tutaj rysuje się drop środków w związku 

z tym, że osoby pracujące w ramach robót publicznych dokonaliśmy im przedłużeń umów o 

kolejne m-ce 1-2 gdyż taka była potrzeba zgłaszanym przez Państwa Sołtysów potrzeby w 

zakresie prac porządkowych tych pracowników przetrzymaliśmy dłużej, natomiast nie były 

przewidziane udział wynagrodzeń w związku z tym są potrzebne uzupełnienia. Łącznie w 

dziale 750 Administracja publiczna zwiększenia 57.050,87zł, zmniejszenia 67.050,87zł co daje 

bilans zmian zmniejszenia o kwotę 10.000,00zł. 

W dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa tutaj na etapie roku 

przeznaczyliśmy 15.000,00zł na zakup samochodu strażackiego używanego dla OSP w 

Skrzanach, udało się kupić za 11.500,00zł, pozostało 3,500,00zł tutaj rezerwy, te środki będą 

potrzebne w innym dziale, o którym powiem przy omawianiu, m.in. one potrzebne będą na 

udział własny na zakup doposażenia dla OSP w Sierakówku, gdzie 30.000,00zł z WFOŚiGW 

uzyska, a wydatki w tym zakresie będą, idzie 3.500,00zł idzie na uzupełnienie. 



W dziale 801 Oświata i wychowanie tu jest bardzo wiele zmian, ale zauważcie Państwo jak 

dojdziemy do bilansu zmian w dziale 801 to są zwiększenia 179.822,90zł i zmniejszenia 

179.822,90zł to znaczy, że te wszystkie zmiany bilansują się w obrębie całego działu oświata 

i wychowanie, są to przesunięcia gdzie mamy rezerwę, a gdzie rysują się małe niedobory w 

obrębie całego działu. 

W dziale Pomoc społeczna składki na ubezpieczenia zdrowotne za osoby pobierające niektóre 

świadczenia z pomocy społecznej dokonujemy zwiększenia planu wydatków bieżących o 

kwotę 20.000,00zł z tytułu wynagrodzeń osobowych pracowników, 3.500,00zł z tytułu składek 

na ubezpieczenia społeczne i 490.00zł z tytułu składek na Fundusz Pracy, natomiast w 

pozostałej działalności w tym samym dziale 852 dokonujemy zmniejszenia planu wydatków 

bieżących o kwotę 6.892,80zł z tytułu świadczeń społecznych. Bilans zmian w całym dziale 

Pomoc społeczna to jest zwiększenia 28.280,00zł, zmniejszenia 6.892,80zł co daje w efekcie 

zwiększenie wydatków 21.387,20zł. 

W kolejnym dziale dot. Pomocy społecznej to jest dział 855 Rodzina tez dokonujemy szereg 

zmian, a mianowicie zwiększenia planu wydatków bieżących o kwotę 32.500,00zł z tytułu 

świadczeń społecznych, oraz zmniejszenia planu wydatków bieżących o kwoty: 14.000,00zł z 

tytułu wynagrodzeń pracowników, 10.000,00zł z tytułu składek na ubezpieczenia społeczne, 

2.500,00zł  z tytułu zakupu materiałów i wyposażenia, kolejne drobne kwoty z tytułu usług 

zdrowotnych, usług pozostałych, podróży służbowych i zagranicznych, kosztów postępowania 

sądowego i prokuratorskiego, szkoleń pracowników. 

W dziele 855 Działalność placówek opiekuńczo-wychowawczych dokonujemy zmniejszenia 

planu wydatków o kwotę 36.398,60zł z tytułu zakupu usług przez jednostki samorządu 

terytorialnego od innych jednostek samorządu terytorialnego. Bilans zmian w obrębie działu 

855 to jest 36.398,60zł. 

W dziale Gospodarka komunalna i ochrona środowiska dokonujemy zwiększenia planu 

wydatków bieżących o kwotę 1.000,00zł z tytułu zakupu materiałów i wyposażenia, oraz 

zmniejszenia o kwotę 1.000,00zł z tytułu zakupu usług pozostałych.  

W dziale 921 Domy in ośrodki kultury, świetlice ni kluby dokonuje się zmniejszenia planu 

wydatków bieżących o kwoty: 1.000,00zł z tytułu zakupu energii, 506,53zł z tytułu różnych 

opłat i składek. Razem 1.506,53zł. zmniejszenia, przekładamy to na zadania inwestycyjne. 

W dziele 925 Ogrody botaniczne i zoologiczne oraz naturalne obszary i obiekty chronionej 

przyrody dokonujemy zmniejszenia planu wydatków bieżących o kwotę 24.680,00zł z tytułu 

zakupu usług pozostałych, gdzie są rezerwy, cześć środków na wycinkę drzew parku 

zabytkowego zlokalizowanego na terenie Gminy Gostynin, tutaj są oszczędności zatem 

przesuwamy na rok 2020, a te środki wolne w tej chwili potrzebne są na remonty dróg i 



6.600,00zł z tej kwoty potrzebne nam jest na odrolnienie boiska w Sokołowie, to będzie miało 

odzwierciedlenie w dziale 926 Kultura fizyczna- obiekty sportowe dokonuje się zwiększenia 

planu wydatków bieżących o kwoty 6.680,00zł opłata dla Urzędu Marszałkowskiego za 

wyłączenie z produkcji rolnej boiska przy szkole w Sokołowie, sygnalizowałem Pąństwu dużo 

wcześniej, gdzie realizowaliśmy, temat pojawił się w trakcie realizacji inwestycji, gdzie część 

tego gruntu jest sklasyfikowana jako teren, w związku z tym wymaga przekształcenia teren, a 

to wiąże się z opłatą z tytułu wyłączenia, taką opłatę nalicza Pan Starosta, Starosta naliczył 

nam na ten rok 6.680,00zł, kluczem jak ona jest liczona to zainteresowanych zapraszam do 

referatu finansowego, czy do referatu rozwoju gospodarczego jak jest liczona ta kwota, a 

każdym bądź razie wystąpiłem do Marszałka, do Zarządu Województwa Mazowieckiego z 

prośbą o umorzenie tej opłaty, cała procedura trwa już kilka m-cy, widzę małe nadzieje na 

pozytywną opinię w tym zakresie, a z kolii inwestycja jest zrealizowana, aby można było ją w 

tej chwili oddać w pełni do użytkowania wymaga tej opłaty, musimy z tą  się pogodzić, nie jest 

to kwota powalająca to 6.680,00zł, a przynajmniej wybronimy się przed ewentualnym 

niebezpieczeństwem nakazu rozbioru skrajnej sytuacji tego boiska. Podjąłem decyzje, że taką 

opłatę wniesiemy i unikniemy zagrożenia. Łącznie zwiększenia wydatków bieżących to jest w 

obrębie całego budżetu uchwały budżetowej to jest 379.133,77zł, zmniejszenia wydatków 

bieżących 395.910,29zł, co daje w bilansie zmiany tej uchwały budżetowej zmniejszenie 

wydatków bieżących o 16.776,52zł. 

W zakresie wydatków majątkowych macie to Państwo szczegółowo przedstawione, ja też dla 

Państwa zrozumienia tutaj w dziale Transport i łączność, rozdział 60011 drogi publiczne 

krajowe dokonujemy zmniejszenia planu wydatków majątkowych o kwotę 22.000,00zł, 

przesuwamy do rozdziału 60016 drogi publiczne gminne, gdzie dokonujemy zwiększenia planu 

wydatków majątkowych o kwotę 22.000,00zł. 

Kolejna zmiana to Gospodarka mieszkaniowa - gospodarka gruntami i nieruchomościami 

dokonujemy tutaj zwiększenia planu wydatków majątkowych o kwotę 6.200,00zł to jest 

przebudowa i zmiana sposobu użytkowania gminnego lokalu punktu aptecznego z 

przeznaczeniem na lokal biblioteki gminnej w budynku nr 55 w miejscowości Lucień. 

Wcześniej Państwo przeznaczyliście tą kwotę 15.000,00zł, w trakcie zajęliśmy się tym tą 

przebudową, remontem tego pomieszczenia, a okazało się w bardzo kiepskiej kondycji 

fizycznej i technicznej, podłoga która wymaga gruntowej przebudowy, gdyż na potrzeby 

Gminnej Biblioteki Publicznej. która ma regały obciążone znaczną masą książek, podłoga nie 

może być wątpliwej struktury, żeby w trakcie użytkowania, aby nie wykonywały się załamania 

pod podłogą, doszliśmy do przekonania, że całość w tym pomieszczeniu głównym podłogę 

musimy przebudować gruntownie, wylać nowe posadzki, w związku z tym tutaj brakowało i 

brakuje za sfinalizowanie tego remontu tego i prośba o zwiększenie tego zakresu o 6.200,00zł. 



W dziale 750 Administracja publiczna tutaj jest prośba o dokonanie zwiększenia planu 

wydatków majątkowych 20.000,00zł z tytułu wydatków na zakup programowania 

komputerowego na potrzeby Urzędu Gminy Gostynin, który będzie odsługiwał referat 

Gospodarki Odpadami Komunalnymi. Takiego programu nie mieliśmy, nie zajmowaliśmy się 

tym tematem, miał to ZGRP, zastanawialiśmy się w kwestii przejęcia tego programu od ZGRP, 

oczywiście on też nie byłby za darmo, te opłaty byłyby znacząco wysokie, a program w naszej 

ocenie i tutaj ocenie referatu Pań w którym pracują nie jest doskonały, rozważaliśmy też inną 

opcję referat finansowy obsługuje inny program finansowy do którego byśmy dokupili tzw. 

nakładki, gdzie były w stanie też tą gospodarkę odpadami komunalnymi obsłużyć i też 

potrzebne byłyby znaczące środki, a dwa ten program byłby jeszcze mniej doskonały, niż ten 

program od ZGRP. Pojawiło się w trakcie poszukiwań wersja zupełnie nowego 

oprogramowania, który w naszej ocenie, Panie które zajmują się technicznie mówią, że jest 

dużo lepszy ten program, bardziej funkcjonalny na potrzeby Urzędu, który będzie w stanie 

przyszłościowo, nie tylko obsługiwał sam system, ale m.in sprawy obsługi PSZOK-u, kontaktu 

sprawozdania z tej gospodarki komunalnej powiązania naszego programu z łącznie z 

programem, który będzie dysponował wykonawcą, radą takie są tam możliwości, w związku z 

tym doszedłem do przekonania, że warto sięgnąć po ten program, on będzie kosztował ok 

20.000,00zł, stąd jest prośba o zabezpieczenie środków. Kolejną taka ważna zmiana, która 

będzie miała odzwierciedlenie w WPF to jest zadanie Budowa budynku urzędu gminy wraz z 

budową infrastruktury towarzyszącej w m. Gostynin proponuje zmniejszenie planu wydatków 

majątkowych o 3.389.148,86zł, w związku z przesunięciem realizacji tego zadania o kolejne 

lata gdzie w projekcie budżetu na 2020r już to Państwu pokażemy, gdzie w 2020r nie będą to 

znaczące wydatki, natomiast generalnie musimy się skupić na tym zadaniu w 2021-2022r. Tą 

kwotę proponujemy zdjąć z tego zadania i przesunąć do WPF poprzez wydłużenie realizacji 

tego zadania o kolejne lata.  To będzie skutkowało na bieżącą uchwałę budżetową obniżeniem 

deficytu, deficyt budżetowy zmniejszamy o 4.010.103,05zł zaciągniętych kredytów w kwocie 

3.010.851,14zł i wolnych środków 999.251,91zł. Jaka będzie ostateczna potrzeba 

zaciągnięcia kredytów na dzień dzisiejszy nie umiem Państwu powiedzieć, do tej pory dzisiaj 

mamy 25 listopada , nawet złotówki nie zaciągnęliśmy kredytu, znaczną część płatności 

inwestycji mamy dokonanych, w tej chwili referat finansowy bilansuje potencjalne dochody, 

wszystkie płatności które wynikają z inwestycji wydatków bieżących, liczę że do końca tego 

tygodnia będziemy wiedzieli, czy będziemy musieli się posłużyć kredytem, czy wzorem 

ubiegłego roku, czy roku 2017 udało nam się całkowicie zamknąć te 2 lata bez żadnego 

kredytu wręcz z nadwyżką budżetową. To takie najważniejsze zmiany, główne 

odzwierciedlenie w WPF to jest przesunięcie kwoty 3.389.148,86zł budowy budynku Urzędu 

Gminy plus zmiany, który wynikały z poprzedniej uchwały z 30 października tego roku gdzie 



znacząco redukowaliśmy inwestycje, też miały znaczną części inwestycji w projekcie 

budżetowym, znaczna część jest inwestowana z pożyczek planowanych. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: dziękuję Panie Wójcie. Czy Państwo 

Radni mają jakieś zapytania? 

Opinia Komisji: 

Komisja Budżetu i Finansów projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

- głosowanie: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uwag nie wnieśli. 

Radnych obecnych w głosowaniu było – 13 

Uchwała została przyjęta –13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 12a-go. 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr 22/III/2018 Rady Gminy Gostynin z dnia 17 grudnia 

2018 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin. 

Opinia Komisji: 

Komisja Budżetu i Finansów projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

- głosowanie: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uwag nie wnieśli. 

Radnych obecnych w głosowaniu było – 13 

Uchwała została przyjęta –13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: czy Państwo Radni chcą jakoś 

przerwę, bo przed nami 2 obszerne uchwały, czy lecimy na bieżąco? Nie ma chęci to lecimy 

na bieżąco. 

 

Do punktu 13-go. 

Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Gostynin. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: już sygnalizowałem, tak jak powiedziałem, powołałem 

referat Gospodarki Odpadami Komunalnymi, Pani Sylwia Wasilewska jest kierownikiem tego 

referatu, dla Państwa Sołtysów do wiadomości jeśli chodzi o te sprawy związane z gospodarką 

odpadami komunalnymi do pani Sylwii i pracowników, którzy też tam pracują, pokój nr 15 w 

budynku po Telekomunikacji na parterze. Jak wspominałem wcześniej listopad i grudzień to 

jest okres który musimy mocno przygotować i sprężamy się na przygotowaniu, specyfikacje 

mamy już dopiętą i ją prawdopodobnie jutro uda na się ogłosić postępowanie przetargowe w 

takim trybie skróconym, wiem już w tej chwili, że z uwagi na te okoliczności, nie ukrywam, że 

planowałem uruchomić referat już od października, nie udało się od października, Panie 



pracują od 4 listopada, szereg dokumentów, które trzeba było przygotować nie pozwoliło nam 

na wcześniejsze ogłoszenie przetargu, żeby ogłosić przetarg musicie dzisiaj Państwo podjąć 

Regulamin utrzymania czystości i porządku i kolejna uchwałę w sprawie szczegółowych zasad 

dopiero to na pozwoli ogłosić postępowanie przetargowe. Szacujemy, że gdzieś najpóźniej do 

20 stycznia prawdopodobnie uda nam się to postepowanie przetargowe zakończyć i związać 

się z umową operatora, jeżeli oczywiście do przetargu staną firmy chętne, dla Państwa 

uspokojenia w piątek najbliższy spotykam się z przedstawicielami operatora, który w tej chwili 

nas obsługuje, na temat rozmów, zasad i harmonogramu odbioru do czasu rozstrzygnięcia 

tego przetargu, czyli bez obaw nikt 31 grudnia nie przyjedzie do Państwa zabierać kosze, one 

zostaną takie mam zapewnienie i do czasu rozstrzygnięcia postepowania przetargowego, ale 

i związania z umową itd., całego trybu odwoławczego będę prowadził rozmowy z operatorami 

w sprawie zlecenia z wolnej ręki na m-c styczeń. Także bez obaw, gdyby były sprawy 2-3-4 

stycznia jeszcze się coś nie pojawi to apeluje o spokój, operator na pewno dotrze, postaramy 

się aby taki harmonogram się pojawił jeszcze w grudniu, żebyście Państwo w styczniu wiedzieli 

w jakich terminach macie wystawić, z końcem stycznia na pewno będziemy mieli już 

wyłonionego operatora na cały rok 2020 i zasady troszeczkę się zmieniają, ale te zasady 

omówi Pani Sylwia bo to jest związane z nowelizacją ustawy utrzymania czystości i porządku, 

która weszła 6 września tego roku , która zmienia zasady segregacji, postepowania z BIO 

odpadami, od stycznia nie ma pojęcia śmieci zmieszane będzie tylko pozostałość po 

segregacji, a nie będzie zmieszanych, ponieważ ta nowelizacja ustawy nakłada na wszystkich 

właścicieli nieruchomości  obowiązek segregowania. Natomiast jeśli ktoś tego obowiązku nie 

będzie wykonywał będzie karany podwyższoną opłatą, ta frakcja w ciemnym pojemniku od 

stycznia to będzie pozostałość po segregacji. 

Kierownik Pani Sylwia: Dzień dobry, witam Państwa, regulamin i szczegółowy sposób był 

szczegółowo omawiany na komisjach, Rada jest tutaj zapoznana z tym tematem, dla Państwa 

Sołtysów chciałabym przybliżyć te zmiany, które są. Nie mamy możliwości odpady zmieszane, 

czy segregowane, wszyscy jesteśmy zobowiązani do segregacji. Jeśli firma przy odbiorze 

wyłapie, że ta segregacja nie jest zrobiona prawidłowo, najpierw będzie taka naklejka 

ostrzegawcza, niestety później my jako Urząd Gminy będziemy prowadzić postępowania i 

decyzją nakładać na tych właścicieli droższą opłatę. Ustawa wskazuje, że ta podwyższona 

opłata to musi być minimum 2razy stawka podstawowa, maksimum 4razy stawka podstawowa 

takie mamy tutaj widełki, dochodzi nam nowa frakcja musimy też z worka żółtego wyłączyć 

worek niebieski czyli papier, tektura, czyli do żółtego worka nie możemy wrzucać papierowych 

rzeczy, mamy dodatkowy worek niebieski i  on będzie na papier. Ustawa wprowadza też 

zwiększoną częstotliwość tych pozostałości po segregacji czyli pojemnika i odpadów BIO od 

kwietnia do października one muszą być odbierane 2x w m-cu, to już jakby zwiększa nam 

dodatkowe koszty, samochód nie będzie przyjeżdżał raz w m-cu, tylko 2 razy po BIO i po 



pozostałości, to będzie miało odzwierciedlenie w stawce i w kosztach. Ustawa wskazuje także, 

że jeśli osoby zadeklarują że maja kompostownik i kompostują swoje odpady BIO w tym 

kompostowniku będą mogły być zwolnione z opłaty, z tym że nie jest to jakby pomniejszenie 

od całości kwoty która będzie na daną nieruchomość przepisana, nie od stawki, tylko od 

wszystkich osób które w domu zamieszkują, dla tych którzy kompostują to będzie dla nich to 

zwolnienie i RIO wskazuje, że może to być zwolnienie procentowe i to będzie najbardziej 

sprawiedliwe, jeśli ktoś jest sam to będzie miał taki procent sam, jak dla rodziny która liczy 

kilka osób. Nie wiem czy czytać regulamin, Państwo Radni to już wiedzą. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: Państwo Radni to już wiedzą, bo kroki Państwa 

zapoznawaliśmy , już takie spotkanie było. 

Kierownik Pani Sylwia: jeszcze ważne, że nie odbieramy od stycznia od nieruchomości 

niezamieszkałych. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: od stycznia nie obejmujemy nieruchomości 

niezamieszkałych, czyli prowadzących działalność gospodarczą, natomiast zmieszane zostają  

jeszcze przy zamieszkałych  

Kierownik Pani Sylwia: natomiast Ci, którzy nie są objęci systemem, czyli niezamieszkali 

muszą, ustawa też tak wskazuje, że muszą zawrzeć indywidualną umowę z firmą która mu się 

podoba, zaproponuje najniższą cenę, właściciele niezamieszkałych mają wybór, ale umowę 

muszą przedstawić do nas, określić się mam umowę, jestem czysty, jeśli nie też mamy 

prowadzić postępowanie  

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: żeby nie było ździwienia , że my kontrolą jednak 

obejmiemy nieruchomości niezamieszkałe, mimo że nie będziemy odbierać, ale kontrola 

będzie prowadzona na tych nieruchomościach. 

Radny Marek Balcerzak: czy tak jak Pani Kierownik powiedziała, czy takie osoby z tych  posesji 

niezamieszkałych czy mogą złożyć deklaracje i gmina je obejmie 

Kierownik Pani Sylwia: nie podejmujemy uchwały o tych nie zamieszkałych żadnych, wstępnie 

myśleliśmy o szkołach. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: pierwsza próba to był mój pomysł i dzisiaj z niego 

musiałem się wycofać, stąd wycofałem ten projekt uchwały który Pani Ewa zgłaszała 

wątpliwości, ponieważ generalnie zasada, nie ukrywam że w 2013r gdy wstępowaliśmy do 

ZGRP miałem bardzo sygnałów, a po żeście nas objęli, ja sobie podpisze umowę z kimkolwiek 

i sobie poradzę, więc nie potrzebuje waszej obsługi, więc to było podjęte w skali ze Związkiem, 

nie można było tego różnicować, jedna gmina ma, druga nie ma, albo wszystkie, albo żadne, 

generalna decyzja wtedy zapadła, że wszystkie obejmujemy i wszystkie 12 gmin miało te 

nieruchomości niezamieszkałe objęte. To jest kwestia, czy właściciel nieruchomości nie 

zamieszkałej był w stanie znaleźć tańszego operatora to w tej chwili zostawiamy, znajdzie 

tańszego operatora to będzie płacił, czy znajdzie to jest inna sprawa, natomiast jeżeli będą 



takie sygnały że jednak mieszkańcy nieruchomości niezamieszkałych będą chcieli u nas 

realizować to wtedy podejmiemy stosowną uchwałę, ponieważ w regulaminie proponujemy że 

w regulaminie będzie to ujęte, natomiast w tych szczegółowych zasadach nie obejmujemy jak 

gdyby zostawiamy tą furtkę bezpieczeństwa w każdej chwili, ewentualnie wejścia z tym. Mój 

zamysł był taki żeby objąć nasze szkoły inne nasze budynki Zakład Komunalny. GCK objąć 

jak gdyby takim systemem, ale z kolei z toku dyskusji z Panem Mecenasem byśmy różnicowali 

nieruchomości niezamieszkałe w sposób podmiotowym, jednym dajemy, drugim nie dajemy, 

w związku z tym wyłączamy to, dla szkół znajdziemy sposób inny, w ramach negocjacji z tym 

samym operatorem, bo po co innego operatora szukać, abyśmy negocjowali jako właściciel tej 

nieruchomości niezamieszkałej odrębnie poza specyfikacjom, ale z tym wykonawcą, uważam 

że dla nas będzie wygodniej niż szukać kogoś innego, dlatego wycofałem ten projekt uchwały 

z porządku obrad, gdyż on byłby niezgodny  do końca z prawem. 

Kierownik Pani Sylwia: natomiast odnośnie tych nieruchomości  niezamieszkałych ustawa w 

tym roku i z nowelizacji 6 września wprowadza takie maksymalne stawki dla zamieszkałych i 

dla niezamieszkałych, ta opłata ma się samo finansować, system gospodarki odpadami ma 

się samo finansować, natomiast po wprowadzeniu tych maksymalnych stawek i po 

przeliczeniu tego absolutnie nie będzie tego, jeśli nie objęli byśmy nie zamieszkałych będzie 

nam się finansować więc tutaj mamy, albo ograniczamy stawkę, albo system sam w sobie ma 

się finansować, jeśli byśmy je podjęli to trzeba byłoby dopłacać do tego budżetu. 

Radna Ewa Michalska: w przypadku gdy jest niezamieszkały, mieszka poza np. ktoś mieszka 

w Gostyninie, a ma posiadłość, czy budynki na terenie wiejskim i w tym momencie my go 

wyłączamy i  co on będzie musiał się okazać a tą niezamieszkałą? 

Kierownik Pani Sylwia: tak na tą niezamieszkałą na terenie gminy, bo rozmawiamy o 

nieruchomościach na terenie Gminy Gostynin. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: zagospodarować i oddać trzeba w obrębie 

nieruchomości, a nie to że przewiozę na inny. Bo mamy też rekreacyjne, gdzie niejednokrotnie 

też padały sygnały na spotkaniach, ja mieszkam w Warszawie, ja zawiozę do Warszawy, tak 

nie może być. Obowiązek zagospodarowania powstaje na nieruchomości, a nie, nie wiadomo 

gdzie. 

Radna Ewa Michalska: czyli w tym momencie będą jak gdyby dodatkowe, mam takie osoby  

Kierownik Pani Sylwia: jeśli powstają na tej niezamieszkałej nieruchomości odpady jak 

najbardziej ten właściciel czy mieszka na terenie gminy. 

Radna Ewa Michalska: a jak to sprawdzić czy powstają czy nie powstają? jak właściciel ma 

podpisaną umowę z kimś innym tam gdzie mieszka. 

Kierownik Pani Sylwia: ale nie, tam gdzie mieszka, to tam gdzie mieszka, rozmawiamy o tej 

nieruchomości, która jest tutaj na terenie. 

Radna Ewa Michalska: to będzie jakieś indywidualne podejście tak dla tych osób? 



Kierownik Pani Sylwia: jak najbardziej.  

Mieszkaniec Gminy Gostynin: mam pytanie odnośnie gospodarstw rolnych na terenie gminy 

chodzi o zabieranie folii odpadowych, sznurków, siatek itd. W innych gminach są 

zorganizowane nieodpłatnie, natomiast u nas nic się w tym kierunku nie dzieje. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: to nie jest odpad komunalny, dlatego nie jest objęty 

tym systemem, jest to odpad z procesu produkcyjnego, są to poprodukcyjne odpady, które 

rządzą się odrębnymi prawami, do tej pory wiadomo że wszystkie te zadania realizowaliśmy 

w ramach ZGRP i była taka możliwość powiedzmy że świadczyła swoje usługi firma z Gąbina, 

która na podstawie zgłoszenia kosztującego 100zł od gospodarstwa i przyjeżdżała po każdą 

ilość folii, one musiały być odpowiednio nie zmieszane i w miarę czyste, nie to że balot w 

połowie opróżniony i wystawiony jako odpad, ta folia ma być zdjęta z balotu i nie może 

zawierać 50-70 kg. kiszonki. Natomiast wiemy, że jest uruchomiony program rządowy do 20 

grudnia jest nabór skierowany do jednostek samorządu terytorialnego, tutaj już Pani Ewa nam 

już to sygnalizowała, ale my też wiemy. Ja już deklarowałem, że referat powstaje i referat 

zajmie się docelowo całą gospodarką odpadami komunalnymi łącznie z nieczystościami 

ciekłymi, kontrolą zbiorników bezodpływowych itd, nam potrzebny jest listopad i grudzień na 

to żebyśmy w styczniu wystartowali z nowym systemem, natomiast ja 27 czyli w przyszłą środę 

będę uczestniczył w posiedzeniu Zarządu ZGRP gdzie m.in. ten temat ma być poruszony, 

gdzie na ten moment jest pomysł, żeby to ZGRP dla tych 12 gmin złożył wniosek do tego 

programu rządowego o odbiór tych folii kiszonkowych itd. Jeżeli w środę dojdę do przekonania, 

że nie dogadamy się w ramach Związku to na pewno my złożymy jako gmina odrębną ścieżką 

i nie za przepuścimy tego tematu jeśli jest możliwość uzyskania  dofinansowania. 

Radna Ewa Michalska: jeśli mogę to Panie Wójcie, Gmina sama występując z tym wnioskiem, 

chyba będzie to korzystniej, bo jeżeli Związek cały wystąpi dla tych iluś gmin to będzie podział 

proporcjonalny wg. ilości, a jest to dotacja 100 tyś. zł. i to wszystko zależy od limitu, limit jest 

tam przewidziany, więc myślę że będzie bardziej korzystnie jak Gmina sama wystąpi, jest to 

dotacja 100%, więc myślę że jest to obowiązek. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: Pani Ewo tak jak powiedziałem w środę będę i będę 

przekonany, że zrobimy to lepiej to zrobimy to my.  

Radna Ewa Michalska: trzymam Pana za słowo. 

Opinie komisji: 

Komisja Rozwoju Gospodarczego projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

- głosowanie: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uwag nie wnieśli. 

Radnych obecnych w głosowaniu było – 13 

Uchwała została przyjęta –13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 



 

Do punktu 14-go. 

Podjęcie uchwały w sprawie: szczegółowego sposobu i zakres świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właściciela nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów w zamian za uiszczenie przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na terenie Gminy Gostynin. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: co do szczegółów to oddam głos Pani Sylwii, ja tylko 

chciałbym uczulić, ze nowelizacja ustawy z 6 września owszem ona wychodzi na przeciw 

oczekiwaniom mieszkańców, a przynajmniej części mieszkańców, ja zarówno jeździłem w 

komisji suszowej w lipcu, sierpniu i sygnały z tych terenów rolnych zupełnie inne diamentralnie, 

powiedzmy że z tych terenów rolnictwa nie ma, a więc inna forma mieszkania na wsi, o 

częstotliwości odbioru chciałbym Państwa uczulić, ja już wcześniej Państwu sygnalizowałem 

ale to wpłynie na cenę, to że trzeba 2 razy gminę objechać, fajnie jest bo nie będzie mi 

śmierdziało, nie będą się lęgły muchy i robaki itd. ale za to trzeba zapłacić, te oczekiwania 

Państwa, że po to bierzemy sami w swoje ręce to przedsięwzięcie to będzie taniej, ja też 

chciałbym żeby było taniej, ale już samo to że od m-ca kwietnia do października musimy 

jeździć 2 razy po tą frakcje pozostałości po segregacji to podniesie nam koszty i chciałbym 

jeszcze zasygnalizować, że mając na względzie oczekiwania żeby nie było drożej, to ja też 

zdecydowałem na ten moment o tym jednokrotnym zbiorze gabarytów, a nie dwukrotnym w 

ciągu roku, dwukrotny też będzie rodził koszta, to jest fajne, wygodne, natomiast dane 

wskazywały że do końca grudnia powstanie u nas PSZOK na terenie Zakładu Komunalnego 

w Solcu, wtedy nasze społeczeństwo ma możliwość oddania w każdym terminie godzinach 

pracy tego PSZOK-a wszystkich tych odpadów, które w danym momencie przeszkadzają i 

mówimy tu o gabarytach i o wszystkich innych frakcjach. Tego PSZOK-u na ten moment, a 

więcej szczegółów będę miał w środę, chociaż straciłem nadzieję że do końca roku się to uda, 

ale nie przekreśla to tematu o tym PSZOK-u ponieważ jest to dofinansowanie na budowę 

PSZOK-u na terenie naszej gminy, mamy z Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Mazowieckiego, to dofinansowanie przyznane było już w 2018 roku, tylko 

postępowania przetargowe i wyłonienie wykonawcy było bardzo skomplikowane, trudne i 

droższe, gdzie na przestrzeni początku roku, nawet z własnych środków budżetowych w 

budżecie zabezpieczyliśmy 86 tyś. zł. żeby to dofinansować, żeby ten PSZOK koniecznie 

powstał. Nie mniej jednak czy ten PSZOK wydamy taki, jaki mamy zaplanowany, jaki mamy w 

projekcie, że on ruszy od 1 stycznia bądź nie ruszy, to w jakimś skromnym wydaniu musimy 

go uruchomić, bo taki mamy obowiązek wynikający  z ustawy. Stąd moja decyzja była taka, że 

proponujemy jednokrotny odbiór gabarytów najpóźniej do 31 maja 2020r. natomiast resztę to 

prośba taka byśmy radzili sobie sami. PSZOK ten, który był zaprojektowany zakładał, że na 



nom będą wyposażone 2 przyczepki takie do samochodów terenowych, samochodów 

osobowych do którego można podpiąć, nieodpłatnie ją wypożyczyć, bo nie każdy ma 

samochód ze skrzynią ładunkową, czy będzie prosił sąsiada, może przyjechać i przyczepkę 

wypożyczyć mając hak i nieodpłatnie te gabaryty i te różne frakcje przewieźć. Stąd tak jak 

powiedziałem, czy nam się uda uruchomić trochę później niż w styczniu, czy to będzie maj, 

dlatego ten jednokrotny odbiór gabarytów z myślą o tym, że w dalszych m-cach będziemy 

musieli sobie radzić sobie taniej, mając na uwadze aby obniżyć koszty, bo łatwo jest sobie 

oczekiwać, wszystko nam operator zrobi tylko to skalkuluje i powie, że zrobię Wam, ale za 35zł 

od osoby. 

Radny Marek Balcerzak wyszedł z Sali. 

Kierownik Pani Sylwia: ja częstotliwość przybliżę i szczegółowego sposobu, tak jak mówiłam 

odpady BIO i odpady pozostałości po segregacji od kwietnia do października, muszą być 

odbierane 2 razy w m-cu, w pozostałych m-cach jest raz dla nieruchomości zamieszkałych, w 

zabudowie wielolokalowej od kwietnia do października BIO i pozostałości po segregacji muszą 

być odbierane raz w tygodniu, w pozostałych m-cach mamy 2 razy w m-cu, a częstotliwość z 

PSZOK-u tak do 31 maja powinna firma nam zaproponować termin tej zbiórki. Termin   zbiórki 

będzie już podany z góry w harmonogramie, że będą Państwo wiedzieli kiedy to będzie, 

natomiast konieczny będzie też do obniżenia kosztów ten nieszczęsny wniosek na chęć 

odebrania ode mnie odpadów wielkogabarytowych, ponieważ firma też kalkulując tą zbiórkę 

wielkogabarytową bierze pod uwagę te punkty gdzie ma wniosek, natomiast nie objeżdża 

znowu całej gminy, bo być może ktoś wystawił, więc to też jest dla skalkulowania i obniżenia 

kosztów, natomiast jeśli nie chcemy czekać do tej zbiórki mobilnej, w każdej chwili możemy 

do PSZOK-u, jeśli mamy transport. Pojemniki zapewniamy w planach umowy, część gmin 

ościennych pozostawiło to po stronie mieszkańca, natomiast nie chcieliśmy Państwu zabierać 

tej możliwości, nie szukać konieczności gdzieś tam szukania zabezpieczenia się w ten 

pojemnik, pojemniki są po naszej stronie, ewentualnie po stronie odbiorcy, natomiast nie 

musicie się Państwo sami o to martwić. Orki tak jak było tak będzie, też będą zabezpieczone. 

Opinie komisji: 

Komisja Rozwoju Gospodarczego projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

- głosowanie: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uwag nie wnieśli. 

Radnych obecnych w głosowaniu było – 12 

Uchwała została przyjęta –12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado ja dziękuję za 

sprawne precyzowanie dziś tych wszystkich uchwał, m. in. tych uchwał Gospodarki odpadami 



komunalnymi, pozostaje tylko życzyć sobie, Państwu, całemu naszemu społeczeństwu żeby 

nie było drożej. 

 

Do punktu 16-go.  

Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji. 

Komisja Budżetu i Finansów nie wypracowała żadnych wniosków. 

Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej , Oświaty, Kultury i Spraw Mieszkaniowych też  nie 

wypracowała żadnych wniosków. 

Komisja Rozwoju Gospodarczego wypracowała wniosek, aby w §7 punktu 4a)  otrzymała 

brzmienie: „Ochotnicze straże pożarne – pojemniki odpowiadające nie mniej niż 120 litrów dla 

każdej frakcji odpadów zbieranych selektywnie, oraz pozostałości z sortowania na 

nieruchomość – komisja zaopiniowała ten wniosek  pozytywnie. 

Komisja Porządku Publicznego, Spraw Obywatelskich i Ochrony Przeciwpożarowej 

wypracowała wniosek o zabezpieczenie kwoty minimum 30 tyś zł. na wspieranie wydarzeń 

integrujących środowisko kobiet pielęgnujących polskość oraz podnoszących świadomość 

obywatelską  i kulturową – komisja zaopiniowała ten wniosek  pozytywnie. 

 

Do punktu 17-go.  

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Z-ca Wójta Paweł Goliszek: Balcerzak Marek wnioskował o wyrównanie drogi w 

Stanisławowie, jest to droga gruntowa i 2 miejsca dodatkowo wygruzować, oczywiście 

przejedziemy się tam i dokładnie zobaczymy, prawdopodobnie coś zrobimy  z tego powodu, 

że mamy zakupione dobre kruszywo 2 frakcje, grubszą i 0,31, jest to naprawdę dobry materiał 

i może ogólnie odpowiem, że tutaj była mowa o funduszach sołeckich, że są niedokończone 

jeszcze jakby nie wykonane, wiemy o tym, będziemy uzupełniać ta frakcją drobniejszą niektóre 

fundusze sołeckie, żeby powierzchnia była bardziej gładka. Pan Marek Balcerzak również 

dziękował Wójtowi i mnie za spowodowanie wykonania przewiertu pod drogą powiatową w 

miejscowości Zaborów Stary i Sokołów, dziękuje za te podziękowania, nie mniej jednak 

uważam, jestem tu zatrudniony, gmina mi za to płaci i jest to mój obowiązek żeby wykonywać 

prace w miarę swoich możliwości i umiejętności i nie oczekuję podziękowań, ale za nie też 

dziękuję. 



Pan Marek Solarski wnioskował już tym funduszu sołeckim mówiłem i również poprawimy. Pan 

Radny również mówił o hodowli psów w miejscowości Zwoleń, przyjrzymy się temu tematowi i 

odpowiemy na piśmie, tak jak Pan wnioskował. 

Pan Wasiński o funduszu sołeckim też już odpowiedziałem w miarę możliwości poprawiać, 

droga Polesie ja tam z Panem byłem, oglądałem, ale jeszcze raz pojadę i zobaczę. 

Radny Stanisław Wasiński: Panie Pawle chodzi mi od Kozic w prawą stronę. 

Z-ca Wójta Paweł Goliszek: Pani Ewa Michalska aby wygruzować drogę od domu nr 20 w 

miejscowości Solec, oczywiście pojedziemy i zobaczymy, prawdopodobnie tez to zrobimy. 

Pan Mirosław Nowacki: wnioskował o zatrudnienie, czy zlecenie ekspertowi budownictwa 

oszacowania potrzeby pracy remontowej na dachu Szkoły Podstawowej w Lucieniu, osobiście 

uważam że nie ma takiej potrzeby zatrudnić eksperta, myślę że ja i Pan Jarek potrafimy to 

sami zrobić. 

Pani Jolanta Sulma: wnioskowała o poprawienie drogi w Feliksowie i Anielinie, również z Panią 

jeździłem i uważam że jest taka potrzeba, natomiast Pani też wspomniała o tym, że 

prawdopodobnie droga, która jest objęta gwarancją, droga asfaltowa gminna zaczyna się 

psuć, przyjrzałem się temu tematowi już w trakcie sesji i prawdopodobnie tak jest jak Pani 

mówi, ale oczywiście to sprawdzimy dokładnie, czy w tym miejscu jeśli będzie miała Pani czas 

i ochotę z nami podjechać na miejsce, poprosimy Panią i jeśli jest to na gwarancji to oczywiście 

w ramach gwarancji będzie musiało być to usunięte przez firmę, która to wykonywała. 

 

Do punktu 18-go.  

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: czy ktoś z Pastwa Radnych ma jakieś 

zastrzeżenia, pytania co do przesłanego protokołu z sesji? 

 - głosowanie: 

Komisja pozytywnie przyjęła protokół z poprzedniej sesji.. Radni uwag nie wnieśli. 

Radnych obecnych w głosowaniu było – 12 

Uchwała została przyjęta –12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 19-go.  

Sprawy różne i wolne wnioski. 

Pani Wiceprzewodnicząca Elżbieta Tyszkiewicz: w sprawach różnych chciałabym poruszyć 

sprawę, ponieważ już przed sesją Pani Sołtys się do mnie zgłosiła, że tak jakby z Policji dostała 

nakaz usunięcia śmieci, może poproszę to, które znajdują się na terenie Gminy, ale zgłoszono 

się tutaj bezpośrednio do Pani Sołtys, ja te śmieci oglądałam i wiem o jakie śmieci chodzi, tam 



jest złożenie betonu takie poremontowe, ktoś z tego zrobił sobie takie wysypisko, ja może 

przeczytam; Komenda Powiatowa Policji Rewir Dzielnicowy informuje, iż na terenie 

miejscowości Podgórze gmina Gostynin przy drodze z wiaduktu dochodzącej do drogi do 

miejscowości Gaśno znajduje się kompleks leśny, gdzie na gminnie są wyrzucane śmieci, do 

dzielnicowego również od mieszkańców docierają takie sygnały. W związku z powyższym 

zwracam się z prośba o podjęcie działań na rzecz sołtysa wobec właścicieli działek 

zmierzających do usunięcia zaleganych  tam śmieci. Pani Sołtys czy mogę to przekazać Panu 

Wójtowi? Przekazuję Panu Wójtowi, abyście sprawę wyjaśnili. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: nasz referat geodezji to ustali. 

Radna Ewa Michalska: ja chciałabym się zapytać czy wniosek, który padł na poprzedniej sesji 

dotyczący spożywania mojego i odznaczeń wyszedł z Urzędu? 

Z-ca Wójta Paweł Goliszek: jeszcze nie, pamiętamy o tym. 

Pan Sołtys: ja chciałbym zapytać się, czy do Solca gabaryty, czy opony można zawieźć? 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: na razie tego PSZOK-u jeszcze nie ma, natomiast 

mówimy ze w zakresie gospodarki odpadami komunalnymi jest też w regulaminie 4 opony 

rocznie rozmiaru 22 cale, czyli mówimy o osobówkach i taka lżejsza terenówka, powyżej 22 

cali to już nie jest odpad komunalny z działalności, czy to będzie przyczepa rolnicza, czy od 

ciągnika, czy od samochodu ciężarowego to będzie w ramach tej zbiórki o której mówiłem co 

do folii i wszystkich innych itd. Natomiast do odpadów komunalnych 4 opony rocznie rozmiaru 

do 22 cali. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: a to Pan Wójt mówi o tym 

jednorocznym objeździe, natomiast jeśli będzie objazd to można maksymalnie 4 opony od 

auta osobowego, natomiast do PSZOK-u nie ma ograniczenia jeśli sami zawieziemy, tylko 

mówimy o odpadach komunalnych czyli tych od samochodów osobowych do 3,5tony. 

Pan Sołtys: to już nie ma ograniczenia 4 czy 10? 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: regulamin tego nie przewidywał. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: tak, ale jeszcze raz podkreśliłem, że ja w środę będę 

na spotkaniu ZGRP, mam nadzieję, że będę miał bardziej szczegółowe informacje co do 

dalszych losów tego PSZOK-u, który będzie realizowany poprzez to dofinansowanie, bo nie 

ukrywam mamy dofinansowanie ponad 186 tyś. zł. z Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Mazowieckiego plus nasze 86 tyś. zł. z budżetu to jest kwota za którą zrobimy 

PSZOK z prawdziwego zdarzenia, mam nadzieję, że do maja, czerwca go uruchomimy, ale 

większą wiedzę będę miał po środzie. 

Pani Sołtys: ja odnośnie śmieci, chciałabym bardzo podziękować Panu Wójtowi i Panu 

Prezesowi za wywóz śmieci właśnie tych wyprodukowanych przez rolników, wiecie Państwo 

to nie jest takie proste, co roku firma PSZOK z Gąbina zabierała folie od rolników po 

kiszonkach, po nawozach. W tamtym roku prosiłam o składanie rolników jak zwykle to 



robiliśmy przed świetlicą i proszę sobie wyobrazić, że tej folii nawieziono mi 2 tony, folie 

przywożono nocami kiedy światło gasło na jezdni zaczynał się przywóz i gdyby nie pomoc 

Pana Wójta i Pana Prezesa to chyba zakończyło by się moim zawałem, to nie jest takie proste 

powiedzieć ludziom składujemy czyste folie, po pół roku Pan z PSZOK-a powiedział, że nie 

zabierze nam folii dlatego że ludzie przywożą śmieci, składują śmieci i zaczęliśmy 5-ro 

rolników przyszło i przez 3 dni każdy worek sprawdzaliśmy, to były wielkie worki po nawozach 

gdzie składowano folie, proszę sobie wyobrazić, że tam było wszystko, tam były posprzątane 

podwórka, tam były wiadra z farbą, tam były worki przeterminowanych leków dosłownie 

wszystko. My sprawdzaliśmy każdy worek, ładowano go na wywrotkę, kiedy pojechaliśmy do 

Gąbina w bramie stoją pracownicy i sami sprawdzali jeszcze raz, wystarczyło żeby w jednym 

worku znaleźli coś, co byłby nie tak to cały transport wracał z powrotem ich to nie interesowało 

i maja rację. Ja bardzo bym prosiła Panie Wójcie, żeby prócz tego że będziecie zajmować się 

i pomagać nam z śmieciami, żebyście organizowali spotkanie z mieszkańcami wsi i tłumaczyli 

im, inaczej jak tłumaczy przedstawiciel Gminy i inaczej jak tłumaczymy my sołtysi, to jest 

olewane, ja wiem jak się teraz segreguje śmieci, ja wiem ci jest w śmietnikach, a co jest w 

workach, zgroza, że to wszystko przechodzi, a potem się dziwimy że śmieci są drogie, ktoś 

musi po raz drugi, trzeci, piaty, dziesiąty segregować. Proszę sobie wyobrazić, że tam gdzie 

Zakład Komunalny, Pan Prezes potwierdzi, tam gdzie zabierane są worki segregowane proszę 

sobie wyobrazić w worku był zdechły, rozkładający się prosiak, każdy ma głęboko w tyle, co 

my mówimy o segregacji że pilnujemy, jeden człowiek pilnuje i segreguje bardzo dobrze, 

wkłada czyste rzeczy, drugi wkłada byle co i my płacimy za to byłem co. Bardzo bym prosiła 

żeby zająć się uświadamianiem mieszkańców, ale niech mieszkaniec się boi tego, że źle 

będzie segregował i zapłaci duże pieniądze, on musi to zrozumieć. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: bardzo chciałem podziękować za słowa wsparcia,  

takiego wsparcia też nam jest potrzeba bo teraz to też kwestia 3 pracowników, można 

dyskutować potrzebne, niepotrzebne, może 2 by wystarczyły itd., ale też mam to na myśli, że 

te Panie muszą jechać w teren i takie sytuacje trzeba będzie napiętnować, gdzie będziemy w 

roli tego nie dobrego, ale inaczej tego nie opanujemy, może wiedzą tylko nie udają, że nie 

wiedzą, celowo w sensie się czegoś pozbyć, a może przejdzie. 

Radna Ewa Michalska: proszę Państwa, dlatego powinniśmy zorganizować trochę w inny 

sposób, moja koleżanka Sołtys chciała być dobra i chciała zostawić wszystko w jednym 

miejscu, a logistycznie wygląda lepiej to jak się zbiera od mieszkańców sprzed posesji, wtedy 

się po prostu widzi co się zabiera. Ja organizowałam takie zbiórki też i powiem szczerze nie 

miałam problemu. Był tylko jeden problem z tą firma którą Pan Wójt wspomniał, że 

terminowość była, nawet wspólnie z jednym z sołtysów z Gulewa organizowaliśmy wspólnie 

taką zbiórkę, gdzie firma po prostu odkładała terminy i to kwestia terminowości była, ale te 

wszystkie odpady, które były bardzo ważne bo gospodarstwa też mają problem bo co z tym 



zrobić, nie chcą wywozić gdzieś tam, wyrzucać, więc lepiej to w taki sposób i firma odebrała 

praktycznie to co mogła to odebrała nie było prawie takich rzeczy żeby nie odebrała, były 

posegregowane, jedynie nie odebrała i był z tym duży problem to siatki po sianokiszonkach, 

tego nie brała, brała tylko folie, plastiki itd. Np. ze środkami z pozostałościami, opakowania po 

środkach ochrony roślin są to na zasadzie kaucji, albo innych opłat i zwracane, albo bez opłat 

i zwracane, ale do punktów sprzedaży i tu jest rozwiązanie bardzo bobrze ma terenie 

Gostynina, którzy mają dostarczane środki ochrony to mają kaucje i firma potem za kaucje 

odbiera po prostu, więc to w interesie tego odbiorcy i rolnika, więc on po prostu to odda i w 

tym momencie tego nie ma, to już zostało zorganizowane jak i również akumulatory wiecie 

Państwo nie będę mówić więcej i ja logistycznie rozwiązałam w ten sposób i tutaj jak gdyby 

chciałam powielić to koleżankom i kolegom Sołtysów, żeby po prostu z takim nie zostali jak 

właśnie moja koleżanka sołtys na Dąbrówce, więc lepiej jest to spod posesji aby nikt nie 

dowoził, wtedy można było na przyczepie i kwestia terminu i po prostu potem technicznego 

żeby to po prostu wciągnąć, czekałam za tym też ze 3 tygodnie, ale nie było takiej sytuacji jak 

u Marysi i współczułam jej po prostu z tym, że to wszystko zostało, a potem Ci którzy chcieli 

się wyzbyć podrzucali różne rzeczy również takie, których moja przedmówczyni Sołtys mówiła, 

więc logistycznie lepiej i myślę że tutaj będzie z PSZOK który będzie w Solcu i będzie i 

wejdziemy do tego programu , to jest program, który jest jak gdyby taki, na początku wiecie 

Państwo jak są programy to kto nie wchodzi do programu to potem już nie uzyska, jeżeli to 

jest taki pilotażowy to lepiej jest wejść do programu i być w tym programie i uczyć się tego, niż 

potem nie wchodzić do programu i w tym momencie zostać w tym wszystkim. To jest Gmina 

rolniczo – turystyczna, a nie zupełnie turystyczna więc mamy rolników którzy produkują i 

chcieliby żeby Gmina ich wspierała, po to dzisiaj podnosiliśmy opłaty i podatki, chcieli również, 

jeśli zapłacą ten podatek to chcieliby, żeby wspólnie Gmina im też pomogła w ich działalności. 

Prezes Zakładu Komunalnego Paweł Czarnecki: akurat wypowiedz Pani Sołtys Dąbrówki 

Jaworskiej na temat świniaka, miałem trochę inną sytuację, przypomniał mi się kurczak i tu 

wracam do kanalizacji, na jednym z osiedli których obsługujemy do kanalizacji sanitarnej 

nastąpiła niedrożność kanalizacji i zaczęliśmy dochodzić, wreszcie zlokalizowaliśmy swoim 

sprzętem nie poradziliśmy sobie, musieliśmy wynająć sprzęt dużo lepszej jakości i okazało się 

że było zapchane kurczakiem sieć kanalizacyjna. No niestety jak się dostał, sam tam nie 

wszedł i to na osiedlu bardzo szanowanym. 

Pan Sołtys: ja do Pana Wójta miałbym prośbę, korzenie które uniosły asfalt na całej szerokości 

jezdni i wiszą się samochody, mieszkańcy zwrócili uwagę aby coś zaradzić w dwóch miejscach 

w Górkach Pierwszych. 

Pani Sołtys: ja jestem sołtysem z Kozic i chciałam zapytać o wody popłuczne z hydroforni w 

Kozicach, przechodzą przez nasze grunty i rów jest pełen  i czy istnieje możliwość pogłębienia 



tego rowu żeby wody odchodziły, bo słyszałam jak Pan Wasiak ma robić staw i będą koparki, 

by może można byłoby za jednym zamachem to zrobić, ten rów jest za płytki. 

Prezes Zakładu Komunalnego Paweł Czarnecki: z Panem Wasiakiem już od roku 

rozmawiamy, mamy uzgodnienia że on zajmie się stroną, aby mógł ten staw zrobić będzie 

przygotowany, my byśmy wykonali robotę w tym zakresie i wtedy byśmy uwzględnili te rzeczy 

żeby odprowadzić. Pan Wasiak musi dostać pozwolenie wodnoprawne, wszystkie pozwolenia 

które są związane z wykonaniem tego stawu i jeżeli będzie przygotowany to z my ze swojej 

strony poniesiemy koszty wykonania tego, a ile to potrwa to nie wiem, on się zajął swoją stroną. 

Pani Sołtys: myślę, że był Pan tam i widział ten rów jak przebiega przez pole i zalewa pole. 

Pani Sołtys: ja w imieniu mieszkańców Białotarska  chciałabym bardzo podziękować Panu 

Wójtowi  i całej Radzie, że bardzo szybko został zrobiony ten asfalt, która był bardzo 

kontrowersyjna ta droga, jak popadało troszeczkę więcej, to rzeczywiście mieszkańcy którzy 

tam mieszkali nie mogli wyjechać ze swojej posesji i naprawdę dziękuję w imieniu tych 

mieszkańców i swoim. 

 

Do punktu 20-go. 

Zakończenie obrad sesji.  Zakończono o 12:50. 

Przewodniczący Rady Gminy Kamil Balcerzak podziękował Radnym, Wójtowi Gminy, Z-cy 

Wójta Gminy, Sekretarzowi Gminy, Sołtysom i wszystkim obecnym za uczestnictwo w 

obradach XIV Sesji Rady Gminy i zamknął je. 

 

 

Protokółowała: 

B. Gospodarowicz 

 

                                                                                                  Przewodniczący Rady Gminy 

                                                                                                              Kamil Balcerzak 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


